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Avondvergadering 2 juni 2020 

1.  Opening en mededelingen  

De voorzitter, de heer Wijmenga, opent de vergadering om 20.00 uur, stelt zichzelf voor en heet alle aanwezigen 

welkom en diegenen die de vergadering bijwonen via de livestream.  

De wethouders Klein, Van Ooijen, Eerenberg en Voortman zijn vanavond aanwezig met onderwerpen uit de 

portefeuilles Financiën, volksgezondheid, cultuur, onderwijs, sport, zorg, maatschappelijke opvang, welzijn, jeugd 

en jeugdzorgwerk. De wethouders Voortman en Klein zijn aanwezig in de raadzaal; de wethouders van Ooijen en 

Eerenberg volgen deze vergadering op afstand in het stadhuis en zullen na de schorsing in de termijn van het 

college acte de présence geven; zij komen dan in de plaats van de nu aanwezige wethouders.  

 

De heer Gilissen (VVD) merkt op dat een aantal vragen over onderwerpen uit de portefeuille van wethouder Van 30 

Ooijen over de rol van kwetsbare mensen in de stad en de gevolgen van Covid19, die hij ook namens andere 

fracties had ingediend, niet zijn beantwoord. Het was hem heel wat waard geweest wanneer deze vragen zouden 

zijn beantwoord.  

De heer Kiewik (commissiegriffier) deelt mee dat de antwoorden gegeven zullen worden in de vrijdagbrief van 5 

juni aanstaande.  
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Mededelingen 

Geen.  

 

2.  Vaststellen agenda en inventarisatie te bespreken agendapunten  

De voorzitter stelt de agenda voor de gehele vergadering conform het voorstel vast. Hij deelt mee dat dit 40 

onderwerp in één termijn zal worden behandeld.  

 

 3. Debat over de gevolgen van Covid-19  

Voor de motivering van de fracties is verwezen naar de schriftelijke bijlage bij de agenda.  

 3.1 Raadsbrief Afwegingskader initiatieven en maatregelen in de anderhalvemetersamenleving  

3.2  Raadsbrief Uitwerkingsbesluit voor terrassen in de anderhalvemetersamenleving  

De commissie 

Mevrouw Ferket (D66) toont haar respect voor het vele werk dat is verzet door college, ambtenaren en de GGD, 

soms zelfs wanneer de regelingen nog niet gereed waren. En zij toont haar respect voor de stad. Haar fractie is 

trots op iedereen die anderen hebben geholpen. Zij schetst wat gaande is op dat gebied in de samenleving. Zij 

zegt: alle vrijwilligers en professionals maken Utrecht.  

Veel komt af op de GGD. Sinds 1 juni mag iedereen zich laten testen. Test-faseer-isoleerbeleid is cruciaal om het 

beleid verder te laten versoepelen. De GGD zegt klaar te zijn voor deze nieuwe fase. Haar fractie is daar niet ge-50 

rust op. De vrijblijvendheid van de test is daarvoor te groot. Wat haar betreft moet voor alle Utrechters duidelijk 

zijn dat zij zich bij klachten direct laten testen. Met een snelle uitslag en snel bron- en contactonderzoek, is laag-

drempelig te testen en is een verdere uitbraak te voorkomen. Cruciaal daarbij zijn in haar ogen de heldere com-

municatie en discretionaire bevoegdheid van de GGD. Zij roept het college op van de lessen te leren en zijn 

reactie hierop te geven.  

Zij realiseert zich dat nadat mensen positief getest zijn, niet iedereen van hen in goede thuisisolatie kan. Niet 

iedereen kan eenvoudig thuisblijven. Zij vraagt hoe daarmee om te gaan.  

Haar fractie maakt zich grote zorgen over alle verpleeghuizen, nieuwe plekken voor palliatieve zorg en over de 

maatschappelijke opvang. D66 is er trots op dat het gelukt is iedereen onder één dak terecht te laten komen in de 

24 uurs-voorziening. Zij beseft dat in de loop van juni de extra opvang wordt afgebouwd.  60 

De heer Gilissen (VVD) leest in de brief van het college over de GGD dat nagedacht wordt over een vierde test-

straat voor mogelijk onderzoek in de stad Utrecht. De VVD is daarvan een groot voorstander. Hij vraagt of me-

vrouw Ferket van mening is dat het verstandig is dat het college daar echt werk van maakt.  

Mevrouw Ferket (D66) roept het college van harte daartoe op, zeker ook als het gaat om mogelijkheden voor 

ook voetgangers en fietsers. Daarbij is veiligheid een zorgpunt voor haar. Wat haar betreft moet de overheid 

ervoor zorgen dat iedereen zich laagdrempelig kan testen. Zij sluit zich bij dit punt van de heer Gilissen aan en 

vervolgt haar inbreng in haar termijn.  

Over de maatschappelijke opvang vraagt zij het college zich te blijven inzetten op de opvang van mensen die 

nergens naar toe kunnen.  

Met betrekking tot onderwijs vraagt zij of het college de regie gaat pakken om samen met scholen een mooi 70 

zomerschoolprogramma voor de Utrechtse jeugd te realiseren. Wat haar betreft moet het stadsbestuur het lef 

hebben om voor gelijke kansen gelijk te investeren.  

Mevrouw Streefland (ChristenUnie) vindt dat het effect van zomerscholen onderzocht moet worden. Bekend is 

dat die scholen niet altijd werken. Zij vraagt naar de reactie van D66 daarop.  

De heer Van der Zweth (PvdA) is blij dat D66 de oproep doet aan de gemeente om de regie te pakken. Hij 

vraagt mevrouw Ferket of zij van mening is dat dit voldoende in de brief naar voren komt. Ook vraagt hij hoe D66 

de stopzetting van de financiering juist dit jaar beoordeelt.  
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Mevrouw Ferket (D66) antwoordt dat haars inziens de schoolbesturen heel helder waren. Haar fractie kon 

destijds het besluit steunen hiermee niet door te gaan. Met de extra middelen van het ministerie van OC&W zal 

het zeker deze zomer nog van belang zijn de onderwijsachterstanden waar mogelijk weg te werken. In reactie op 80 

de ChristenUnie bevestigt zij dat ook haar fractie niet onverdeeld enthousiast was. Nu is een andere situatie 

ontstaan. De financiering loopt via het ministerie. Zij roept het college op in overleg te gaan met de 

schoolbesturen. Zij houdt een ander aanbod ook voor mogelijk. Wel vindt ze dat nu gebruik gemaakt moet 

worden van het aanbod van OC&W.  

Mevrouw Streefland (ChristenUnie) vraagt naar het doel van de zomerscholen voor deze kinderen; gaat het om 

inhalen van achterstanden, of om het aanbod van een breed programma en wat is daarvan dan het nut?  

Mevrouw Ferket (D66) brengt in dat zomerscholen meerdere doelen kunnen dienen. Zij vindt het een goed idee 

om met de schoolbesturen daarover in gesprek te gaan; het kan wat haar betreft enerzijds gaan om het wegwer-

ken van achterstanden en anderzijds om het wegnemen van angsten bij heel veel ouders om hun kind naar 

school te sturen. De komende maanden heeft het bestuur wat haar betreft nog veel werk te doen in dat opzicht. 90 

Misschien kan daaraan het aanbod van zomerscholen ook een mooie bijdrage leveren.  

De heer Van Waveren (CDA) neemt dit onderwerp mee uit zijn eigen bijdrage. Hij ondersteunt om een aantal 

redenen nadrukkelijk de oproep iets te gaan doen rond zomerprogramma's: (1) Achterstanden inlopen. Ouders 

kunnen oordelen over wat voor hun kind geschikt is. (2) Veel kinderen zullen in Utrecht blijven deze zomer. Hij 

stelt zich iets voor rond het thema De Zomer Door in Utrecht. Hij pleit ervoor zomerscholen breed toegankelijk te 

maken en met de scholen te overleggen over wat op maat mogelijk is. Een stevige regie van de gemeente of van 

de scholen lijkt hem gepast; er is niet veel tijd om dit te regelen.  

De heer Gilissen (VVD) ondersteunt die oproep. Hij vraagt of D66 met de VVD van mening is dat alles op alles 

gezet moet worden om ervoor te zorgen dat zoveel mogelijk kinderen zo snel mogelijk weer naar school gaan om 

de achterstand niet te groot te laten worden. De vraag is wat daarvoor allemaal gedaan moet worden.  100 

Mevrouw Ferket (D66) sluit zich aan bij de inbreng van het CDA. Zij bevestigt de bestaande angst. Volgende 

week zullen de kinderen weer hele dagen naar school gaan. De middelbare scholen gaan weer open. In haar 

beleving kan het veilig en doen de schoolbesturen het veilig. De schoolbesturen hebben ook maatregelen geno-

men in de openbare ruimte. Wat haar betreft moet de GGD erop inspringen wanneer er zorgen zijn, bijvoorbeeld 

als het gaat om het testen.  

De heer Gilissen (VVD) vindt dat niet ver genoeg gaan. Hij vindt dat Leerplicht is in te zetten om de kinderen 

proactief te benaderen. Hij pleit niet voor het uitdelen van boetes, maar om ze aan te sporen en ze gerust te 

stellen en na te gaan wat echt mogelijk is.  

Mevrouw Ferket (D66) verschilt niet van mening over kinderen zo snel mogelijk weer naar school te laten gaan. 

Daarnaast begrijpt zij de reactie en de zorgen van ouders ook. Wat haar betreft zijn scholen in staat om de 110 

kinderen telefonisch te benaderen. Zij ziet goede dingen van het college rondom de scholen.  

De heer Van der Zweth (PvdA) is blij met de brede oproep richting de gemeente om de regie op zich te nemen 

en een gecoördineerde aanvraag voor het budget te doen. In reactie op de discussie het breder te trekken en 

voor meer leerlingen, doet hij de suggestie de energie en het budget te besteden voor juist de meest kwetsbare 

kinderen die de school niet hebben kunnen missen en bij wie de achterstanden zijn opgelopen.  

De heer Van Deún (PVV) brengt als voorstel in dat de gemeente de afdeling leerplicht zou kunnen inzetten om 

de kinderen wel naar school te laten gaan. Het gaat hem er dan om na te gaan wat er met de kinderen aan de 

hand is zodat daarop maatregelen te nemen zijn.  

Mevrouw Ferket (D66) vindt het heel belangrijk samen met de scholen na te gaan waar dit mogelijk is. De scho-

len zijn aan zet als het gaat om het budget voor de zomerscholen; dit is zo bedacht door het ministerie. Hij moe-120 

digt het college van harte aan steviger woorden te spreken met de schoolbesturen. Zij deelt dat met de PvdA.  

Zij vermoedt richting de PVV dat zij iets meer van de wortel is en de PVV van de stok. Zij vermoedt dat het niet 

voldoende effect zal hebben om een legertje leerplichtambtenaren in te zetten. Van belang is te laten zien aan de 
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ouders/verzorgers dat kinderen veilig naar school kunnen, waar ze terecht kunnen wanneer ze zorgen hebben. 

Dat heeft ook te maken met of de GGD het aankan het laagdrempelige testbeleid uit te voeren.  

De heer Van Deún (PVV) daagt mevrouw Ferket uit stage te lopen bij de leerplichtambtenaren. Het uitschrijven 

van een bekeuring is het doel niet van de leerplichtambtenaren. Dan gaat het juist om de hulpverlening, en juist 

ervoor te zorgen dat het kind op de juiste plek komt. Hij herhaalt zijn inbreng in eerste instantie.  

Mevrouw Ferket (D66) vervolgt haar inbreng met in te gaan op het Initiatievenfonds. Zij stelt voor dat om te 

bouwen tot een vakantiebudget voor de kinderen. Zij doet de suggestie het Initiatievenfonds te benutten voor 130 

vakantiestraten en het realiseren van de wensen van kinderen.  

Haar fractie maakt zich grote zorgen over alle mensen die nu zonder werk zitten. Haar fractie ontving e-mails van 

taxichauffeurs, evenementenorganisatoren, kunstenaars, dagvoorzitters, et cetera. Zij vraagt of het lukt met de 

uitvoering van alle regelingen, al heeft haar fractie alle begrip voor het uitvoeren van de regelingen terwijl nog niet 

alle wetgeving gereed is. Zij vraagt het college of het stadsbestuur alle groepen in beeld heeft en of de uitvoering 

van de TOZO zal lukken over de maand mei.  

D66 heeft heel gericht een plan gemaakt ook op zzp-ers. Juist voor hen is de situatie extra lastig. Zij verneemt 

graag de reactie van het college per brief. Zij doet de suggestie zzp-ers in te huren, mogelijk door de gemeente, 

ook vanwege de extra capaciteit. Zij vraagt hoe de gemeente zal omgaan met het terugvorderen van regelingen. 

Zij vraagt of de gemeente Utrecht het kabinet kan oproepen zo min mogelijk terug te vorderen en mensen de 140 

zekerheid te geven het geld te kunnen uitgeven.  

Mevrouw Streefland (ChristenUnie) vraagt of D66 zich bewust is van het gegeven dat de gemeente een fiscaal 

probleem gaat creëren met het plan voor de zzp-ers en de eventuele rol van de gemeente voor extra werk binnen 

haar organisatie. Dat zou zich tegen de gemeente kunnen werken. Dan zou de gemeente een andere constructie 

moeten bedenken.  

Mevrouw Ferket (D66) houdt het voor mogelijk. Zij attendeert mevrouw Streefland erop dat momenteel de 

gemeente ook al veel gebruik maakt van zzp-ers. Ze kan zich voorstellen dat onder andere het klantencon-

tactcentrum, een stadsbedrijf of andere afdelingen het momenteel superdruk hebben en dat de gemeente die 

extra inhuur goed kan gebruiken.  

Mevrouw Streefland (ChristenUnie) merkt op dat mevrouw Ferket het antwoord geeft en licht toe dat dat het 150 

probleem is. Zodra de gemeente een zzp-er gaat inhuren voor werk dat voor de gemeente door ambtenaren 

wordt gedaan betreft het werk niet een expertise of daarbovenop nog iets anders; dan moet voor een andere 

constructie gekozen worden. Zij vraagt zich af of het plan van D66 deugdelijk is. Ze kan zich voorstellen dat de 

reactie van de wethouder hierop, gewenst is.  

De heer Van der Zweth (PvdA) vindt het goed dat D66 in de bres springt voor zzp-ers. Hij vraagt waarom D66 

zich alleen daarop focust. Heel veel mensen met 0-uren contracten of met flexcontracten hebben hun baan 

verloren. Hij vraagt wat D66 voor hén gaat doen.  

Mevrouw Ferket (D66) antwoordt dat haar fractie een plan heeft geschreven extra gericht op zzp-ers. Die groep 

bereidt zich voor met een buffer voor een aantal maanden. Zij vermoedt dat grotere organisaties een grotere 

buffer hebben en dat die ook gebruik kunnen maken van de NOW-regeling en het nog wel een tijdje kunnen 160 

uitzingen. In dat opzicht hebben zzp-ers het net iets lastiger. Richting de heer Van der Zweth merkt zij op dat de 

oproep die zij nu doet prima ingevuld kan worden door het MKB. Richting mevrouw Streefland zegt zij dat het 

prima tijdelijke contracten zouden kunnen zijn. Zij kan zich voorstellen dat in deze crisissituatie de organisatie 

flexibel wil inspelen op de omstandigheden.  

De heer Van der Zweth (PvdA) merkt op dat het in de praktijk anders lijkt. De nul-urencontractanten en de 

flexcontractanten vliegen er als eerste uit, zelfs wanneer ze daarna de NOW willen aanspreken. Van het landelijk 

niveau hoeft D66 het niet te hebben. Hij vraagt wat D66 lokaal gaat doen voor de groep die hij zojuist heeft 

genoemd.  

Mevrouw Ferket (D66) vraagt of de heer Van der Zweth nu doelt op de 10.000 mensen die nu zonder werk 

zitten. Om daarop in te gaan heeft zij nog wel even tijd nodig.  170 
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De heer Van der Zweth (PvdA) herhaalt zijn informatie over de nul-urencontractanten en de flexcontractanten. 

Hij verneemt van D66 een enorme eenzijdige focus.  

Mevrouw Ferket (D66) merkt op dat Utrecht 30.000 zzp-ers kent. Dat is een substantiële groep. Die groep heeft 

het echt heel lastig. Die kunnen niet zomaar op een organisatie terugvallen, waar een organisatie meer 

slagkracht heeft.  

Zij deelt de notie dat het bestuur alle regelingen die er zijn voor iedereen in Utrecht beschikbaar moet stellen.  

Mevrouw De Boer (GroenLinks) is het eens met de PvdA. Momenteel hebben zzp-ers het heel zwaar. Dat neemt 

niet weg dat er nog veel meer werknemers zijn van wie hun contract afloopt en dat niet wordt verlengd of die een 

een oproepcontract hebben en niet opgeroepen of een uitzendcontract maar naar huis worden gestuurd. Dat zijn 

er veel en veel meer. Zij deelt met de heer Van der Zweth niet alleen te moeten kijken naar zzp-ers, maar dat 180 

juist ook de mensen in beeld moeten zijn aan de onderkant van de arbeidsmarkt die afhankelijk zijn van derge-

lijke contracten als genoemd door de heer Van der Zweth. Zij vraagt hoe D66 dat met haar eens is.  

Mevrouw Ferket (D66) probeert niet zzp-ers voor te trekken op andere groepen. Zij heeft gezegd dat deze groep 

extra aandacht nodig verdient. Zij herhaalt haar argumenten. Zij deelt de notie dat ook de andere genoemde 

groepen enorm spannende tijden tegemoet gaan. Zij houdt vast aan de aandacht die D66 geeft voor de 

dertigduizend zzp-ers die nu te maken hebben met de TOZO-regeling en die dat geld niet durven uitgeven, die 

zich zorgen maken over een eventuele terugvordering. Zij doet de suggestie werkmatchers in te zetten voor de 

nieuwe instroom.   

Mevrouw De Boer (GroenLinks) is het daarover eens met D66: vooral landelijk oproepen en coulant zijn met 

terugvorderen en in ieder geval ervoor zorgen dat de betrokkenen niet ook te maken krijgen met extra terugvor-190 

deringskosten. Ook is zij het eens met de inzet van werkmatchers. Zij houdt aan haar stellingname vast en 

herhaalt haar inbreng.  

Mevrouw Ferket (D66) komt ook op voor de mensen met een slecht contract via een payrollconstructie, een 

tijdelijke contract, zij ziet ze allemaal. Zij haalt ter zake de landelijke discussie aan en sluit die hier uit.  

De heer Wiegant (SP) vraagt of hij goed begrijpt dat D66 als les uit deze crisis trekt dat vaste contracten minder 

vast moeten worden.  

Mevrouw Ferket (D66) brengt in dat dat het landelijk standpunt is van haar partij.  

De heer Wiegant (SP) kon zich voorstellen dat D66 in dat opzicht gezien de crisis zijn standpunt zou wijzigen.  

Mevrouw Ferket (D66) ziet juist de tweedeling op de arbeidsmarkt in deze situatie, waar sommige mensen 

inderdaad snel geen poot hebben om op te staan. Zij deelt dat ook. Zij vindt het vervelend in een interruptiedebat 200 

te zijn gekomen waarin de ene groep tegenover de andere groep geplaatst wordt. Zij doet enkele voorstellen en 

is benieuwd naar de voorstellen van andere partijen.  

Mevrouw Ferket vindt het belangrijk de steunmaatregelen breed te communiceren. De positie die de zzp-ers in-

nemen, heeft direct te maken met de huidige crisissituatie. Zij vervolgt haar inbreng in haar termijn. 

De vraag is hoe de steunmaatregelen voor verschillende groepen via de communicatie beter is te verduidelijken. 

Dan gaat het wat haar betreft ook om motie 87 “Voor mijn Drukte” die vorige week is aangenomen. Zij legt de 

vraag voor hoe de gemeente via publieksdienstverlening en communicatie nog veel meer met verleiding en 

nudging kan gaan werken. Zij stelt voor een bureau in te huren of evementenorganisatoren in te zetten die nu 

zonder werk zitten.  

Zij noemt de overgenomen motie 89 “Tijdelijke initiatieven op nieuwe plekken” en legt de vraag voor of het 210 

college in zijn zoektocht nieuwe plekken wil meenemen voor creativiteit en cultuur.  

Met betrekking tot bewegen en sport merkt mevrouw Ferket op dat er minder ruimte is voor sport in de buiten-

lucht. Zij legt de vraag voor nog meer sportvelden of andere plekken open te stellen voor sportactiviteiten. Zij 

vraagt of het college bereid is daarop actief te sturen.  

 

De heer Van der Zweth (PvdA) heeft grote waardering voor de mensen die bijdroegen en erop toezagen dat de 

stad nu langzaam van slot gaat. Het naderende einde van de gezondheidscrisis kan zomaar het begin worden 
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van een diepe economische crisis. Zijn fractie maakt zich zorgen over de meest kwetsbaren in de komende jaren. 

Hij refereert aan zijn inbreng in de discussie met mevrouw Ferket. Hij vindt dat het bestuur juist nu solidair moet 

zijn met de meest kwetsbaren in de stad. Een overheid is zijns inziens nodig die de regie pakt en omkijkt naar de 220 

meest kwetsbaren. De kans op verdeeldheid is nu groter dan ooit nu de stad van slot gaat.  

De gemeente heeft in de afgelopen tijd snel de nodige maatregelen genomen voor de bestaanszekerheid. Hij 

vindt dat positief hij realiseert zich dat die maatregelen tijdelijk zijn. Hij vraagt welke voorbereidingen het college 

treft voor de toename op inkomensondersteuning en schuldhulpverlening. Hoe gaat het college ervoor zorgen dat 

niemand door het ijs zakt? Zijn fractie heeft daarvoor suggesties: het vaker schulden versneld kwijtschelden wan-

neer mensen extra in de problemen komen door corona, zeker gelet op de verwachte toename van de crisismel-

dingen. Veel is ook opgeschort. Zijn fractie vraagt de wethouder of ook wat opgeschort is kwijtgescholden zal 

worden wanneer blijkt dat mensen het niet kunnen terugbetalen. Hij pleit ervoor de stop op huisuitzettingen voor 

de lange termijn te handhaven en voor de toepassing van de minder strenge kostendelersnorm, hij stelt voor 

samen met de voedselbank een plan op te stellen hoe om te gaan met de toename van het aantal deelnemers 230 

ook op de lange termijn. Hij doet de suggestie de coupons te ondersteunen wanneer dat nodig is.  

Mondkapjes worden onderdeel van het openbare leven. Hij merkt op dat ze aan de prijs zijn. Hij stelt voor ze 

gratis aan te bieden of met een flinke korting via de U-Pas. Hij doet de suggestie kleine culturele initiatieven te 

steunen nu de grote culturele instellingen alle steun krijgen. Het gaat om de initiatieven van culturele makers die 

hun inkomen deels of geheel hebben zien wegvallen en die nu nog geen aanspraak kunnen maken op steun en 

nu in de knel komen. Hij spoort het college aan werk te maken van publieke banen. Juist nu heeft dat haast wat 

hem betreft.  

Zo snel mogelijk moeten mensen die gebruik kunnen maken van het vervoer voor dementerende ouderen en 

voor mensen die gebruik maken van de dagopvang.  

De huurkorting voor ondernemers is opgenomen in de collegebrief; hij ervaart desalniettemin het college hier als 240 

met een afwachtende houding, terwijl het gaat om een acute crisis. Hij krijgt daarop graag een reactie op deze en 

andere voorgaande punten.  

Het onderwijs start langzaam weer op in zijn normale vorm. Hij maakt de leraren en de scholen grote complimen-

ten met in korte tijd de inrichting van het onderwijs op afstand. Voor corona stond het onderwijs al onder druk met 

het lerarentekort. De PvdA vreest dat de impact van corona juist de meest kwetsbare leerlingen gaat raken. 

Daarvoor is een gecoördineerde aanpak nodig. Hij refereert aan de zomerscholen en wat er over is gezegd. Hij 

vraagt het college zich voor te bereiden op een inhaalslag die hardt nodig is. Veel mooie initiatieven zijn 

samengekomen,zoals het stadsnetwerk taal en huiswerk. Hij vindt het van belang die samenwerkingen te 

verduurzamen. Hij stelt voor met betrokken partijen een plan op te stellen waaraan de partijen zich kunnen 

committeren. Hij doet het college de suggestie scholen te steunen in het bereiken van thuisblijvers. Hij schetst de 250 

urgentie. Hij doet het college de suggestie in overleg te gaan met de scholen over de beste inzet van leerplicht 

ambtenaren of jeugdzorg. Hij refereert aan eerdere inbreng hierover in de commissie. Tenslotte vraagt hij het 

college de peuters niet uit het oog te verliezen. Het bereik van voorschoolse educatie was al dramatisch laag en 

is verergerd. Hij stelt voor daarvoor een plan te maken en de zomerperiode daarbij te benutten.  

Hij doet de oproep ook nu in de stad te investeren, juist omdat crisis in aantocht is om te voorkomen dat de meest 

kwetsbare worden geraakt. Hiermee rondt hij zijn bijdrage af.  

 

De heer Gilissen (VVD) sluit zich aan bij de overwegingen van de heer Van der Zweth bij de onderwijsachter-

standen en roept het college op het nodige daarvan in beeld te brengen. Hij roept het college op de leerplicht-

ambtenaren in te zetten om alle leerlingen weer terug te krijgen in school. Hij krijgt graag de geruststelling van het 260 

college dat het college daarmee voortvarend aan de slag gaat. Hij benadrukt dat het aantal thuisblijvers in een 

aantal wijken veel en veel te groot is.  
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Hij verwacht dat een andere keer gedebatteerd zal worden om de kwetsbaren te ondersteunen, nu de antwoor-

den niet zijn gekomen. De VVD maakt zich daarover zorgen. De versoepeling zal voor iedereen anders uitpak-

ken, zeker voor mensen met een beperking. De VVD was daarover graag in debat gegaan.  

Met betrekking tot volksgezondheid gaat hij in op het testbeleid. Inmiddels is bekend dat iedereen zich kan laten 

testen. De VVD heeft nog vragen over wat dat concreet betekent: alleen testen bij klachten? Hij vraagt of het 

automatisch testen van mensen zonder klachten automatisch onderdeel uitmaakt van het contactonderzoek dat 

plaatsvindt. Hij kan zich situaties voorstellen waarin dat voor de hand ligt, zeker wanneer mensen veel contacten 

hebben gehad.  270 

Hij vraagt of het college een actieve rol wil spelen als het gaat over uitdragen van de bestaande afspraken in het 

kader van het testbeleid. Hij zag een moeilijke start van het algemene nummer. De GGD heeft snel een lokaal 

nummer geopend. Hij vindt dat heel verstandig. Hij vraagt het college dit mee te geven voor alle Utrechters in 

duidelijke begrijpbare taal.  

Hij leverde al inbreng over de vierde teststraat. Hij verneemt graag van de wethouder een mogelijkheid de test-

straat te voet of met de fiets te bereiken. Met de auto heeft zijn voorkeur.  

Mevrouw De Boer (GroenLinks) merkt op dat in Utrecht veel mensen wonen zonder auto. Zij vraagt of die 

mensen dan niet getest moeten worden.  

Mevrouw Oosters (Student & Starter) vindt dat de teststraat toegankelijk moet zijn voor zowel fietsers als 

voetgangers als auto's. Op dit moment zijn er heel veel Utrechters die geen auto tot hun beschikking hebben en 280 

die wel de kans moeten krijgen getest te worden, wat haar betreft vooral in een teststraat in Utrecht.  

De heer Gilissen (VVD) stelt voor in overleg met de GGD na te gaan hoe mensen ter plaatse te krijgen. Testen 

vanuit de auto heeft voordelen, ook voor de mensen die de test afnemen. Tegelijkertijd wil hij geen enkele 

drempel opwerpen. Wat hem betreft wordt uitgezocht of er een vergunning nodig is om mensen in de teststraat te 

krijgen. Hij verwerpt de suggestie van de bus. Hij stelt de veiligheid van de mensen die de tests uitvoeren voorop.  

Mevrouw De Boer (GroenLinks) merkt op dat wat de heer Gilissen nu zegt voor willekeurig welke locatie kan 

gelden waar Utrechters getest worden. Heel veel mensen zullen toch op de fiets of met het openbaar vervoer 

daarheen gaan. Zij herhaalt haar inbreng over de auto die niet iedereen heeft.  

De heer Gilissen (VVD) vindt het onverstandig wanneer mensen het openbaar vervoer nemen wanneer ze 

klachten hebben; dat mag niet eens. In dat geval gaan mensen niet met het openbaar vervoer. Lopend door de 290 

teststraat lijkt hem een theoretische optie.  

Ten tweede heeft hij van de GGD begrepen dat er thuisteams zijn voor gevallen waarin mensen niet met de auto 

kunnen komen of een ander vervoermiddel waarin ze veilig getest kunnen worden. Hij zoekt de oplossing in die 

sfeer. Wanneer mensen echt geen vervoer hebben, raadt hij ze aan na te gaan of ze vervoer kunnen organise-

ren. Wanneer dat niet het geval is, geeft hij de voorkeur aan thuistesten. Hij vervolgt zijn inbreng.  

De heer De Boer (Stadsbelang Utrecht) sluit zich deels aan bij de inbreng van de heer Gilissen. Gezegd is dat 

mensen thuis getest kunnen worden. Hij vraagt de wethouder of er de garantie is dat alle bewoners die getest 

willen worden, niet beschikken over een auto of niet naar Veenendaal kunnen, binnen afzienbare tijd thuis getest 

kunnen worden.  

De heer Gilissen (VVD) vervolgt zijn inbreng.  300 

Hij merkt op het fijn te zullen vinden wanneer hij op enig moment de reflectie krijgt van het college op hoe het 

thuiswerken is bevallen, en wat het betekent voor de fysieke bezetting van het stadskantoor en welke lessen 

geleerd worden uit het besef dat veel dingen thuis kunnen en wat dat voor de toekomst betekent.  

Hij vraagt of de reguliere dienstverlening van de gemeente snel hervat zal worden, zoals paspoorten en rijbe-

wijzen, ondertrouw, aanvraag van vergunningen. Wanneer zullen alle taken op het oude niveau worden gedaan?  

De gemeente heeft een situatie meegemaakt met een intelligente lock down. Voorspellingen zijn gedaan dat met 

de komst van de herfst weer een nieuwe uitbraak zou kunnen komen; hij vraagt naar de lessen die betrokken zijn 

uit de intelligente lock down als het gaat om de volledige reikwijdte van het gemeentelijk beleid. De VVD zou het 

een goed idee vinden als ook deze maanden waarin het relatief luw is en de inspanningen erop gericht zijn om 
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het virus onder controle te houden, de leerervaringen die zijn opgedaan in de bestrijding van eenzaamheid, het 310 

voorkomen van uitval op een rij te zetten zodat de gemeente goed voorbereid is op een eventuele tweede golf. 

 

Over Werk & Inkomen is al het nodige gezegd. Hij vreest dat naast de gezondheidscrisis een werkgelegenheid-

crisis in aantocht is. Hij vraagt of de gemeente daarop voorbereid is. Wat gaat de gemeente er aan doen om 

enerzijds de instroom in de bijstand beperkt te houden en dat mensen zoveel mogelijk aan het werk kunnen 

blijven en wanneer zij werkloos worden dat de gemeente sterker uit de crisis kan komen. In dit verband noemt hij 

het begrip werkgelegenheidsoffensief dat de gemeente in het vooruitzicht zou kunnen stellen. Hij vraagt naar de 

stappen die het college daarop zet. Wat hem betreft gaan Werken & Inkomen en Economische Zaken hand in 

hand. Hiermee rondt hij zijn bijdrage af.  

Mevrouw Ferket (D66) gaat in op de inbreng van de heer Gilissen over evalueren van leerervaringen. Zij merkt 320 

op dat landelijk de onderzoeksraad voor de veiligheid die evaluatie voor zijn rekening neemt. Zij vraagt hoe de 

VVD het onderzoek voor zich ziet. Haar fractie vindt het interessant daar gericht naar te kijken.  

De heer Gilissen (VVD) licht toe dat hij geen onderzoek voorstelt in de zin van of de gemeente het goed gedaan 

heeft. Die vraag is te stellen. De gemeente heeft snel maatregelen genomen; het ene ging beter en sneller dan 

het andere. Hij moest lang wachten op het terrassenbeleid. Zijn voorstel is nu in het besef van wat een intelligen-

te lock down inhoudt, na te gaan wat gewerkt heeft en wat niet heeft gewerkt. Hij herhaalt de voorbeelden die hij 

heeft genoemd en wil in de hand werken dat dan direct duidelijk is hoe de organisatie daarmee omgaat. Het is 

meer een evaluatie dan een onderzoek.  

 

Mevrouw Oosters (Student & Starter) toont zich verheugd met en begrijpt dat Utrecht gesnakt heeft naar de 330 

situatie sinds 1 juni.  

Uit de update van afgelopen vrijdag bleken op het gebied van sport veel goede dingen. Zij vindt het fijn dat de 

meeste verenigingen een buffer hebben tot september. Haar fractie maakt zich zorgen wanneer er voor de 

verenigingen geen aanwas is van nieuwe leden en/of inkomsten. Haar fractie ziet daarom graag dat de gemeente 

aan de slag gaat met een plan van aanpak, mocht het zo ver komen dat de verenigingen na 1 september echt 

hulp nodig hebben.  

Haar fractie vraagt aandacht voor de sportscholen wanneer deze met ingang van 1 juli weer open mogen. Zij 

vraagt hoe de toegankelijkheid van sportscholen en de sportaccommodaties concreet vorm te geven. Zij vraagt of 

bijvoorbeeld toiletvoorzieningen weer gebruikt mogen worden, of organisaties plannen moeten aanleveren, hoe-

veel mensen straks gelijktijdig kunnen sporten, et cetera.  340 

De cultuursector is gigantisch hard geraakt door de maatregelen. Zij spreekt haar dank uit richting de cultuur-

sector. Juist die sector wist zich in deze moeilijke tijden aan te passen aan het nieuwe normaal. Veel acteurs 

vroegen in de afgelopen tijd aandacht voor hun positie. Zij konden niet aan het werk. Zij roepen het Rijk op ook 

hun beroep te beschouwen als contactberoep. Zij vraagt of het college het eens is met haar fractie dat acteren 

een contactberoep zou moeten zijn. Zij vraagt of het college voornemens is dat signaal vanuit Utrecht over te 

dragen aan de minister.  

Mevrouw Streefland (ChristenUnie) vraagt of Student en Starter van mening is dat Utrecht voor een aanpak 

moet kiezen zoals die in Duitsland: veel testen en dan drie dagen lang het beroep uitoefenen, dan stoppen en 

weer opnieuw testen.  

Mevrouw Oosters (Student & Starter) antwoordt dat veel zit in de aanpak van Duitsland om de veiligheid te 350 

waarborgen. Wat haar betreft moet ook hier in Nederland daar zo serieus mee omgegaan worden, in ieder geval 

worden gekeken naar hoe weer is op te starten. De acteurs kunnen nu niet aan de slag, terwijl het mogelijk zou 

kunnen worden gemaakt. In die zin is zij het eens met die aanpak. Zij vervolgt haar inbreng in haar termijn.  

Bij Student & Starter ontstond de vraag hoe verschillende instellingen worden behandeld vanwege het pakket 

aan maatregelen. 5 miljoen euro is beschikbaar voor grote instellingen en voor makers is een bestaande regeling 
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aangepast. Haar fractie is daar blij mee. De vraag is hoe organisaties te helpen die normaal gesproken volledig 

op eigen benen staan.  

Volksgezondheid staat in de komende maanden bovenaan de agenda. De teststraten zijn niet goed bereikbaar 

voor fietsers en voetgangers. Hoe ervoor te zorgen dat deze teststraten voor iedereen toegankelijk zijn. Daarbij 

hoopt Student & Starter dat er snel een teststraat in Utrecht stad komt.  360 

Momenteel moet het publiek mondkapjes dragen in het openbaar vervoer. Zij laakt de hoge prijzen.  

De heer Gilissen (VVD) vraagt hoe de voetgangers bij de teststraat komen.  

Mevrouw Oosters (Student & Starter) denkt dat dat mogelijk is op een veilige manier op een afstand van ander-

halve meter met mondkapje, met aanwijzingen van de GGD over hoe de mensen bij de teststraat moeten komen. 

Ditzelfde geldt voor fietsers die als ze zijn aangekomen bij de teststraat door de teststraat kunnen wandelen. Zij 

zou anders niet weten hoe zij naar een teststraat in Utrecht zou moeten kunnen.  

De heer Gilissen (VVD) deelt mee dat mevrouw Oosters altijd met hem mag meerijden. Dat neemt niet weg dat 

hij niet verwacht dat mensen 6 á 7 km gaan lopen om bij een teststraat uit te komen wanneer zij klachten hebben,  

Mevrouw Oosters (Student & Starter) verwacht dat de heer Gilissen begrijpt dat zij dat zo niet bedoelde. Mee-

rijden in een auto is vaak te dichtbij. Zij pleit voor de vergrote toegankelijkheid zowel voor voetgangers als voor 370 

fietsers.  

Haar fractie vreest dat de kosten voor de mondkapjes voor sommige mensen behoorlijk hoog zullen uitvallen; zij 

vraagt of het mogelijk is mondkapjes te faciliteren bij de voedselbank om te voorkomen dat mensen zich geremd 

voelen vanwege de prijzen.  

Sinds gisteren kunnen zzp-ers die niet kunnen terugvallen op hun partners, overheidssteun aanvragen. De 

overigen niet. De impact van die partnertoets gaat gepaard met vele zorgen. De vraag is hoe deze gezinnen 

plotseling moeten rondkomen van één inkomen. In het verlengde daarvan vraagt Student & Starter aandacht voor 

de groep flexwerkers. Een deel van die groep is zijn of haar baan kwijtgeraakt, maar komt niet in aanmerking 

voor de financiële regeling. Het antwoord van het college daarop is dat niet direct financiële problemen ontstaan 

wanneer een inkomen wegvalt. Met dat antwoord was haar fractie nog niet helemaal tevreden. Student & Starter 380 

vraagt of het college inmiddels zicht heeft op de mogelijke groep die tussen wal en schip valt en in de tussentijd 

in de financiële problemen is gekomen.  

Student & Starter is van mening dat ook de sekswerkers zoals de fysiotherapeuten en masseurs, aan de slag 

zouden moeten kunnen. Zij vraagt of de wethouder dit signaal kan overbrengen vanuit Utrecht richting het Rijk.  

 

Duizenden scholieren zagen in de afgelopen maanden het onderwijs enorm veranderen. Zij ziet voornamelijk 

updates over het basisonderwijs. Haar fractie is benieuwd naar het contact met de MBO’s, HBO’s en met de uni-

versiteit. Ze wil graag weten of de kwaliteit van het onderwijs gehandhaafd blijft. Ze wil ook weten hoe de lokale 

overheid de onderwijsinstellingen en de studenten beter kan ondersteunen en zij vraagt of de gemeente bij het 

Rijk aandringt op een tegemoetkoming voor hen die onderwijs hebben gemist of vertraging hebben opgelopen.  390 

 

Afsluitend merkt zij op dat vorige week haar fractie het college opriep actie te ondernemen om jongerenparti-

cipatie weer op de kaart te zetten. Zij merkt op dat de antwoorden enigszins vaag waren. Zij wil best in gesprek 

met de jongerenorganisaties. Zij vraagt wanneer en hoe het college in gesprek wil gaan in relatie tot de huidige 

coronacrisis. Op welke manier kunnen de acties op het gebied van jongerenparticipatie aan dit nieuwe doel 

worden verbonden?  

Zij vraagt aandacht van het college voor het effect van het huidige beleid op het leven van jonge Utrechters.  

 

Mevrouw Streefland (ChristenUnie) vraagt in het kader van financiën of uitstel van huurbetaling afstel van 

huurbetaling kan worden. De desbetreffende organisaties hebben vaak al in Coronatijd hun meerwaarde 400 

bewezen. Die organisaties hebben ook geen winstoogmerk. De vraag is dan hoe zij de kosten kunnen 

terugverdienen. Zij vraagt de wethouder dit zo snel mogelijk te onderzoeken.  
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Haar fractie steunt nadrukkelijk de oproep voor de instelling van zomerscholen. Zij staat dan wel een manier voor 

die breder is dan het wegwerken van achterstanden. Zij vraagt of de wethouder via het bestuur zicht kan krijgen 

op de ontstane achterstanden; waarover gaat het dan? Zij houdt het voor mogelijk dat de corona niet in alle 

gevallen tot achterstanden heeft geleid. Zij vraagt het college dit onder de aandacht te brengen bij de schoolbe-

sturen. Wanneer wel sprake is van veel achterstanden, doet zij de suggestie direct toepasbare interventies voor 

te stellen: verlengde schooldag, kleinere groepen. Zij is ervan overtuigd dat die interventies gaan helpen om de 

cognitieve achterstanden weg te werken.  

Mevrouw Ferket (D66) vraagt zich af hoe de kinderen tegenover verlengde schooldagen staan, maar ook de 410 

scholen. Na een lange dag is de concentratieboog van kinderen verslapt. Zij vraagt naar het doel van de 

ChristenUnie.  

Mevrouw Streefland (ChristenUnie) denkt dat de scholen het liever niet hebben. Daarbij denkt zij dat het hier 

niet gaat over wat de scholen willen; dit gaat over wat leerlingen nodig hebben. Zij benadrukt haar standpunt.  

Zij is benieuwd naar de sociaal emotionele ontwikkeling van kinderen als gevolg van de coronacrisis. Zij vraagt 

de wethouder dit onderwerp aan de orde te stellen bij scholen en schoolbesturen.  

De eerste voorzichtige cijfers in de jeugdzorg laten zien dat minder is doorverwezen. Ze denkt dat het niet zo is 

dat er minder problemen zijn. Zij vraagt of de wethouder iets meer inzicht kan geven in de betekenis hiervan voor 

de toekomst. Ze denkt daarbij aan de verwachting van toename en hoe de gemeente daarop moet inspelen; 

heeft de gemeente dan al of niet een toekomstig probleem?  420 

Zij merkt op dat de tippelzone gaat sluiten in juli 2021. Momenteel kunnen de sekswerkers niet werken. Mevrouw 

Streefland vraagt of deze tijd te benutten is door sekswerkers voor heroriëntatie op hun leven. Zij houdt het voor 

mogelijk dat dat ook tot gevolg heeft dat mensen hetzelfde blijven doen. Haar fractie wil graag weten wat het 

college extra doet om sekswerkers extra te ondersteunen bij die heroriëntatie, nog meer dan het college in het 

verleden heeft gedaan. Hoe ver is de wethouder gevorderd in de verkenning naar de mogelijkheid een overweeg-

huis op te richten. Diverse problemen zouden daar een plek kunnen krijgen.  

Haar fractie is blij te hebben vernomen dat de voedselbank Leidsche Rijn tot eind 2020 kan blijven bestaan, ook 

in de anderhalve meter samenleving. Zij vraagt of de gemeente zicht heeft op de toename van het aantal nieuwe 

aanmeldingen. Ze doet de suggestie mondkapjes via de voedselbank te verspreiden.  

 430 

Mevrouw De Boer (GroenLinks) zag in de afgelopen periode veel solidariteit in de stad. Zij refereert hierbij aan 

een inbreng van mevrouw Ferket over mooie initiatieven. In referentie aan inbreng van de heer Van der Zweth 

merkt zij op dat te zien is dat de crisis de mensen die al in een zwakke positie zaten het hardst raakt: daklozen 

kunnen niet meer terecht bij vrienden of kennissen, voor mensen met psychische problemen is de hulp opge-

schort, de dagbesteding voor ouderen met dementie is gesloten, mantelzorgers raken overbelast, mensen met 

onzekere contracten verliezen als eerste een baan, kinderen met onderwijsachterstanden raken nog verder 

achterop. Zij roept op in de uitweg uit de crisis de solidariteit vast te houden en samen na te denken over hoe de 

uitdagingen aan te pakken.  

Het college heeft voor de vormgeving van de anderhalve meter samenleving in de openbare ruimte een 

afwegingskader naar de raad gestuurd.  440 

De heer Gilissen (VVD) brengt het debat in de Utrechtse Raad van afgelopen donderdag onder de aandacht. Hij 

vraagt of GroenLinks van mening is veranderd over het belang ervan dat ook horeca ondernemers ondersteund 

worden om ervoor te zorgen dat de werkgelegenheid in de stad op peil blijft.  

Mevrouw De Boer (GroenLinks) heeft in dat debat in een interruptie op inbreng van mevrouw Ferket gezegd dat 

veel mensen in de horeca al werkloos thuis zitten omdat flexibele contracten tot haar spijt schering en inslag zijn 

in de horeca. Zij kan dat met cijfers onderbouwen. Zij heeft dat ook gedaan. Zij is bereid haar mail aan de horeca-

ondernemers ook aan de heer Gilissen te sturen. Zij benadrukt dat zij geen verwijt heeft gemaakt naar de onder-

nemers. Zij begrijpt dat wanneer er geen werk is, ondernemers contracten niet verlengen of oproepkrachten niet 
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oproepen. Feit is dat in die sector 70% flexibele contracten zijn afgesloten; doorgaans in sectoren gemiddeld is er 

een schil van 20% flexibele arbeidskracht.  450 

Mevrouw Ferket (D66) doet de suggestie het mogelijk te maken dat deze mensen hun werk wel kunnen uitvoe-

ren en op zoek blijven gaan naar de recreatieplekken zodat de gemeente voorkomt dat deze mensen bij het loket 

terechtkomen van Werk & Inkomen.  

Mevrouw De Boer (GroenLinks) deelt mee dat voor haar fractie het belangrijk is te voorkomen dat mensen in de 

bijstand terechtkomen. Zij doet het debat van vorige week nu liever niet over. Zij vervolgt haar bijdrage.  

Zij zet uiteen dat het college voor de vormgeving van de anderhalve meter samenleving in de openbare ruimte 

een afwegingskader naar de raad heeft gestuurd; GroenLinks ziet graag dat het college een afwegingskader 

maakt voor de sociale aspecten aan het weer opstarten van de samenleving. Haar fractie doet vanavond een 

voorzet. Zij stelt de volgende prioriteiten: 

(1) Veiligheid en gezondheid staan voorop.  460 

(2) De basis op orde.  

(3) Iedereen moet kunnen meedoen.  

(4) Zorg voor eerlijke kansen en voor het verkleinen van de verschillen.  

(5) Investeer in blijvende oplossingen.  

(6) Blijven werken aan contact en ontmoeting ondanks de fysieke afstand.  

Zij geeft een nadere uitleg en concrete voorbeelden bij een aantal van deze punten.  

Ad 1. Voorkomen van overbelasting in de zorg en onnodige doden door coronabesmetting hebben prioriteit. 

Eerder gaf zij al aan dat de negatieve gezondheidsaspecten als gevolg van coronamaatregelen aan de andere 

kant van de balans staan. Wanneer mensen sterven van eenzaamheid of doordat hun ziekte niet tijdig wordt 

behandeld als door gebrek aan contact of afwezigheid van psychische hulp de kwaliteit van het leven daalt tot het 470 

nulpunt, wanneer mensen met fysieke beperking niet meer in staat zijn om te communiceren of deel te nemen 

aan de samenleving, moet het bestuur van de stad zich afvragen of de balans soms niet te ver is doorgeslagen. 

GroenLinks geeft daarom prioriteit aan zo snel mogelijk en zo volledig mogelijk weer opstarten van dagbesteding, 

GGZ, verslavingszorg, hulp bij het huishouden, welzijnswerk, jongerenwerk, en jeugdhulpverlening, met 

inachtneming van de richtlijnen van het RIVM.  

Enkele anderen in de commissie zeiden al iets over het testen. Haar fractie vindt testen ook heel belangrijk.  

Het is mogelijk dat hulpverleningsinstanties meer ruimte nodig hebben om hulp op anderhalve meter mogelijk te 

maken. Haar fractie ziet graag dat het UVO daarin een taak oppakt.  

Ad 2. Dit heeft betrekking op het hebben van een dak boven je hoofd, voldoende geld om te eten - kortom de 

eerste levensbehoeften. Het aantal mensen dat een beroep doet op de bijstand neemt toe. Informatie over 480 

toeslagen en regelingen moet wat haar betreft worden verbeterd. Ook de mogelijkheid om een uitkering of 

voorschot aan te vragen vanwege broodnood, moet wat haar betreft duidelijker worden gecommuniceerd. 

Werken vanuit vertrouwen blijft overigens het uitgangspunt, ook bij de aanvraag van bijzondere bijstand.  

Mevrouw De Boer verwacht dat het aantal mensen in armoede en schulden zal toenemen. Haar fractie vindt het 

belangrijk dat deze mensen zo snel mogelijk in beeld komen, bijvoorbeeld ook door gebruik te maken van het 

werkgeversnetwerk dat meedoet aan het actieprogramma Schuldvrij en door bekendheid geven aan hulpverle-

ning en de fysieke dienstverlening zo spoedig mogelijk weer overal aan te bieden, het liefst in de eigen buurt.  

Mevrouw Ferket (D66) vindt de inzet van werkgevers een goed idee. Haars inziens zou het bestuur van de stad 

meer influencers kunnen inzetten om het goede gedrag te bevorderen en ook om na te gaan hoe mensen naar 

werk te begeleiden zijn. Zij vraagt of GroenLinks ook van mening is dat het stadsbestuur de werkmatchers kan 490 

inzetten voor nieuwe instroom.  

Mevrouw De Boer (GroenLinks) antwoordt bevestigend. Zij denkt ook dat het bestuur daar zo snel mogelijk bij 

moet zijn. De cijfers lopen momenteel op bij het UWV. Zij vraagt aandacht van het bestuur daarvoor om zo snel 

mogelijk deze mensen ergens aan de slag te krijgen.  
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Zij sluit zich aan bij de punten die de PvdA maakte over de voedselbanken en zij sluit zich aan bij de inbreng van 

Student & Starter over de sekswerkers. 

Ad 3. Huisvesting en eten zijn nodig om te overleven. Om echt te kunnen meedoen in de sociale samenleving is 

meer nodig. Het vervoer van onder meer ouderen naar dagbesteding werd al genoemd door de PvdA. Zij sluit 

zich daar graag bij aan. Juist op het gebied van meedoen, komen veel initiatieven van bewoners, maatschappe-

lijke organisaties, sportverenigingen, zzp-ers en andere initiatiefnemers. Zij adviseert het college te zorgen voor 500 

laagdrempelige regelingen en initiatiefnemers soepel en ruimhartig tegemoet te treden.  

Zij schaart zich achter het punt van de gratis mondkapjes voor mensen met een U-Pas of met een laag inkomen.  

Zij sluit zich aan bij de punten over cultuur van Student & Starter.  

Ad 4. De coronacrisis vergroot de maatschappelijke en economische verschillen. Extra maatregelen zijn wat haar 

betreft nodig om de verschillen in gezondheid, inkomen, kennis en kansen te verkleinen. Zojuist werd gezegd dat 

bij een aantal scholen 25 – 30% van de leerlingen thuis blijven. Wat haar fractie betreft gaan scholen, sociaal 

makelaars, en leerplicht ambtenaren samenwerken om de oorzaken na te gaan en wat daarvoor nodig is om 

deze kinderen en hun ouders te helpen om deze leerlingen weer naar school te laten gaan. Haar fractie is 

voorstander van regie van de gemeente voor het organiseren van activiteiten in de zomer, zoals de zomerschool.  

De heer Van der Zweth (PvdA) vraagt waarvoor GroenLinks de zomerscholen wil inzetten: wegwerken van 510 

achterstanden bij kwetsbare leerlingen of breder?  

Mevrouw De Boer (GroenLinks) vindt dat op dit moment de prioriteit moet liggen bij het wegwerken van achter-

standen van de leerlingen die achterstanden hebben opgelopen. Wanneer het helpt om die leerlingen naar 

school te krijgen wanneer ook de vriendjes en vriendinnetjes aanwezig zijn, vindt zij dat prima. Zij vervolgt haar 

bijdrage in haar termijn.  

Ad 5. GroenLinks pleit ervoor de maatregelen zo in te steken dat ze ook op langere termijn oplossingen bieden 

en bijdragen aan een solidaire duurzame samenleving.  

Ad 6. GroenLinks pleit ervoor vooral initiatieven te ondersteunen die bezig zijn met ontmoeting ondanks de an-

derhalve meter voorschriften en sportverenigingen of amateurkunstorganisaties die nu of binnenkort weer van 

start gaan, te helpen. Zij vraagt aandacht voor de ventilatie van sportzalen en voor de aantallen sportbeoefenaren 520 

in één ruimte. De gemeente zou daarin wat haar fractie betreft een coördinerende rol moeten nemen.  

 

De heer Sanli (DENK) brengt in het kader van financiën dat voor zzp-ers het mogelijk was om een TOZO-

regeling aan te vragen voor een bedrag van 1500 euro voor samenwonenden. Veel zzp-ers vroegen deze 

regeling aan als een aanvulling. De aanvrager gaf aan dat het een aanvulling was op het inkomen en toch werd 

het volledige bedrag van 1500 euro volledig als voorschot uitgekeerd. Hij vraagt het college waarom ervoor 

gekozen is het volledige bedrag als voorschot uit te keren, terwijl bij voorbaat bekend was dat niet alle zzp-ers 

recht hadden op het volledige bedrag van deze uitkering. Hij vraagt welke problemen de wethouder voorziet met 

betrekking tot de terugbetaling en hoe zal de wethouder die ervaring meenemen bij de uitkering van TOZO-2.  

 530 

Zijn fractie maakt zich grote zorgen over leerlingen die geen veilige thuissituatie hebben en/of psychische 

problemen ervaren. Kinderen in kwetsbare posities uit vooral wijken als Kanaleneiland en Overvecht raken uit 

beeld nu de scholen dicht zijn geweest. Nog steeds gaan kinderen niet naar school ook nadat de scholen weer 

zijn opgestart. Verschillende initiatieven zijn opgestart om kwetsbare leerlingen te helpen omgaan met hun 

problemen. Hij noemt in dit verband NL Voor Elkaar. Dergelijke hulplijnen kunnen kinderen in kwetsbare posities 

helpen omgaan met de uitdagingen die ze in deze tijd ervaren. Hij vraagt of de wethouder die hulplijn onder de 

aandacht kan brengen bij scholen, zodat de scholen dit kan communiceren naar de kinderen en hun ouders.  

 

In verband met: maatregelen hebben veel bedrijven stageplekken opgezegd; veel studenten zitten nu zonder 

stageplaats. De MBO-raad stelt vast dat veel te weinig stageplekken voor MBO leerlingen dreigen te ontstaan. 540 

Dat kan leiden tot studievertraging en in veel gevallen tot het stoppen met de studie. Hij vraagt of de wethouder 
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bij de Utrechtse MBO’s er op zal aandringen dat zij bij gebrek aan stageplaatsen een alternatieve opdracht 

dienen aan te bieden om vertraging en uitval te voorkomen. Hij vraagt of de wethouder kan onderzoeken in 

hoeverre dit probleem zich voordoet in Utrecht en op welke manier de gemeente zelf een bijdrage kan leveren, 

bijvoorbeeld door met de MBO-raad in gesprek te gaan.  

In het kader van Zorg en Maatschappelijke opvang zet de heer Sanli uiteen dat de lock down heeft geleid tot 

meer huiselijk geweld. Stress ontstaat door geldzorgen en banenverlies. Zijn fractie vraagt zich af of het 

codewoord Masker 19 voldoende bekend is bij apotheken en huisartsen in Utrecht om adequaat te kunnen 

reageren wanneer hulp wordt gevraagd. Hij vraagt hierop de reactie van de wethouder.  

De lock down heeft ook psychische effecten tot gevolg. Vanwege de isolatie kunnen mensen gevoelig worden 550 

voor het ontwikkelen van depressies. Daarnaast kan het niet onderhouden van sociale contacten met naasten en 

vrienden stress veroorzaken. De heer Sanli vraagt of de inzet van de GGD en de huisarts daarop voldoende zijn 

ingericht en/of informatie over wat te doen en waarheen te gaan met klachten voldoende bekend en toegankelijk 

is.  

Zijn fractie heeft tijdens de coronacrisis gemerkt dat de samenleving op vrijwilligheid stoelt. Veel vrijwilligers van 

moskeeën en kerken, voedselbanken, stichtingen, verenigingen en andere maatschappelijke organisaties deel-

den tijdens de crisis voedselpakketten uit en boden andere vormen van hulp aan om door deze crisis heen te 

komen. Hij schetst de hulp die is geboden. Kerken en moskeeën sloten omwille van de volksgezondheid tijdens 

de coronacriss hun deuren op advies van het kabinet en de burgemeester, terwijl zij op basis van de grondwet 

konden openblijven. Feestdagen werden daardoor op een zeer bescheiden manier vormgegeven en kerken en 560 

moskeeën liepen veel donaties mis.  

Hij attendeert op steun van de gemeente aan commerciële bedrijven. Zijn fractie wil kwijtschelding mogelijk 

maken van een deel van de gemeentelijke belastingen voor kerken en moskeeën. Hij noemt in dit verband de 

OZB. Het lijkt hem een goed idee om een noodfonds in te richten waarop deze instellingen een beroep kunnen 

doen mochten zij in financiële nood komen door deze crisis. Hij verneemt graag hoe de wethouder hiertegen 

aankijkt. Zijn fractie overweegt een motie.  

Hij sluit zich aan bij de inbreng over mondkapjes en de U-Pas.  

Uit recent onderzoek van het RIVM naar het naleven van de adviezen, blijkt dat nog niet de helft van de 

Nederlanders het advies volgt regelmatig de handen te wassen. Die maatregel is essentieel om verspreiding van 

het coronavirus tegen te gaan. Zijn fractie vraagt de gemeente de ontsmetting van handen goed te blijven 570 

stimuleren door vaste ontsmettingpunten te plaatsen bij in- en uitgangen van parken, winkelcentra, bus en 

tramhaltes, drukke winkelstraten in navolging van de gemeente Rotterdam. Ook hierop krijgt zijn fractie graag de 

reactie van de wethouder. 

 

De heer De Boer (Stadsbelang Utrecht) uit zijn respect en dank voor het harde werken sinds het begin van de 

komende crisis. Zijn fractie stelt gezondheid en veiligheid voorop voor de bewoners. Hij ziet helaas dat de nieuwe 

fase gepaard gaat met onjuist omgaan met de situatie. Hij noemt het eerbetoon bij FC Utrecht en uit zijn zorgen 

in het kader van de volksgezondheid. Hij vraagt of de GGD mensen preventief gaat oproepen om bron- en 

contactonderzoek te doen indien zij klachten hebben. Hij krijgt graag de reactie van de wethouder in verband met 

mogelijke gezondheidsrisico's.  580 

Hij vraagt wat het college gaat doen om Amsterdamse toestanden te voorkomen bij demonstraties als het gaat 

om de volksgezondheid. Zijn fractie roept op tot het geven van corrigerende tikken bij demonstraties en betogers 

tegen zichzelf in bescherming te nemen. Hij vraagt de wethouder hoe hij hier naar kijkt vanuit het perspectief van 

gezondheidsrisico's.  

De voorzitter merkt op dat de handhaving vorige week aan de orde is gekomen. Om die reden zou het college 

op dit onderwerp niet kunnen ingaan.  

De heer De Boer (Stadsbelang Utrecht) vervolgt zijn inbreng en brengt onder de aandacht dat nu na een paar 

maanden coronacrisis de stad in de naweeën zit van de eerste piek. Stadsbelang wil zes maanden tot twee jaar 
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vooruit kijken. De effecten van deze crisis zijn nog onzeker. Hij vraagt het college hoe het zich voorbereidt op een 

toekomst met corona of andere uitbraken, zoals de WHO heeft gezegd.  590 

Met betrekking tot gezond stedelijk leven (een stad met voldoende groen in de omgeving) kiest het college voor 

binnenstedelijk bouwen met een hoge concentratie van woningen waardoor mensen te dicht op elkaar gaan 

wonen. Volgens zijn fractie zijn diverse toekomstige wijken van Utrecht ongezond en niet toekomstbestendig. De 

WHO heeft gezegd dat dit soort situaties met corona vaker zullen voorkomen. Hij vraagt of het college met stads-

belang eens is dat binnenstedelijk bouwen met een hoge concentratie woningen onwenselijk en ongezond is. Hij 

vraagt wat het college vindt van de WHO-uitspraken over dit onderwerp in relatie tot gezondheid.  

Zijn fractie is zeer tevreden over dat iedereen nu getest kan worden zoals geadviseerd door de WHO. Blijkbaar 

kan nu ook thuis getest worden. Het is nu nog de verantwoordelijkheid van de bewoners. Stadsbelang vindt dat 

de GGD zonodig haar middelen moet gebruiken voor aanvullende maatregelen op lokaal niveau, bijvoorbeeld bij 

een besmette kroeg, sportclub. In dit verband noemt hij preventief sluiten, iedereen testen en contactonderzoek 600 

uitvoeren. Hij vraagt of het college het eens is met Stadsbelang dat de VVD die maatregelen snel moet uitvoeren, 

bij een lokale uitbraak. Zijn fractie gaat er ook vanuit dat daarvoor een procedure is. Hij vraagt of het college die 

procedure met de raad kan delen.  

 

De heer Van Deún (PVV) had een bijdrage over financiën, onderwijs, volksgezondheid en het sociale domein. 

Nu op dit moment in de vergadering zijn vele punten al behandeld. Hij zal die niet herhalen.  

Hij is ervan overtuigd dat de wereld na deze crisis nooit meer hetzelfde zal zijn. Een deel van de economie kwam 

tot stilstand. Om die reden krijgen sectoren die getroffen zijn, steun van de overheid. Ook Utrecht moet daaraan 

bijdragen, terwijl inkomsten teruglopen of nagenoeg zijn weggevallen. Het college schat de kosten in op 30-50  

miljoen euro. Het acres is voor 2020 en 2021 bevroren. Het is de vraag of de bijdrage van het Rijk voor de 610 

gemeente voldoende is.  

Hij hoort zijn collega's in de commissie geld uitgeven. Zijn fractie vraagt zich af waarvan de gemeente dit moet 

gaan betalen. Zijn fractie wil zo snel mogelijk heroriëntatie van taken en programma's; zijn fractie wil een pas op 

de plaats maken binnen alle programma's. Daarmee doelt hij niet op het stoppen met steunprogramma's, maar 

wel stoppen met toekomstige grote projecten zoals de NRU, stadsboulevards, energielandschappen of het 

zoeken naar extra kantoorlocaties voor Utrechtse ambtenaren. Hij pleit ervoor na te denken over waarvoor nu 

geld ter beschikking is en wat de economie nu juist wel ondersteunt, welke investeringen mogelijk naar voren te 

halen zijn. Hij krijgt hierop graag de reactie van het college.  

Hij sluit zich aan bij de inbreng van GroenLinks over de mantelzorg: welke extra ondersteuning en hulp kan de 

gemeente bieden?  620 

Met betrekking tot Werk & Inkomen staan 10.000 Utrechtse banen op de tocht. Hij vraagt wat dat straks betekent 

voor het aantal uitkeringsgerechtigden. Hoe anticipeert de wethouder daarop? 

Zijn fractie ziet ook dat er zich onverwachte kansen aanbieden, zoals nieuwe werkvragende sectoren. Hij vraagt 

of het college die ook ziet en hoe het college daarop denkt in te spelen en die kansen denkt te benutten.  

Vanaf 1 juni zijn de mondkapjes verplicht in het openbaar vervoer. De heer Van Deún sluit zich graag aan bij 

DENK, PvdA, stadsbelang en GroenLinks in de oproep iets te doen voor de minima. Hij doet de suggestie dat de 

wethouder contact opneemt met het ministerie over volgens zijn informatie een grote partij afgekeurde mond-

kapjes die prima in het openbaar vervoer zijn te gebruiken.  

 

Mevrouw Sasbrink (Partij voor de Dieren) constateert dat de aangekondigde teststraten zich niet in Utrecht 630 

bevinden en zijn ingericht om zoveel mogelijk te bezoeken met de auto. Dit baart haar fractie zorgen. Veel 

Utrechters beschikken niet over een auto. Ook met de fiets zal het een uitdaging zijn om helemaal naar 

Veenendaal of Houten te moeten, zeker wanneer mensen zich niet fit voelen. Het lijkt haar fractie van groot 

belang om het testen laagdrempeliger en dichter bij de inwoners te brengen. Zij vraagt wat de status is van de 

zoektocht naar een locatie in Utrecht. Zij vraagt of het college kan toezeggen de mogelijkheid te onderzoeken van 
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een walk or bike through teststaat in de gemeente Utrecht. In tegenstelling tot de VVD denkt zij dat het veilig 

mogelijk is met de juiste maatregelen en dat om die reden het overleg van belang is.  

Zij vraagt het college welke criteria gaan gelden om in aanmerking te komen voor thuistest. Zij vraagt of het 

college kan toezeggen dat de GGD ruimhartig zal omgaan met verzoeken voor thuistesten.  

Zij vraagt hoe het zit met de capaciteit van de GGD en of het college kan toezeggen te monitoren dat de GGD 640 

naast alle corona-gerelateerde werkzaamheden voldoende capaciteit heeft voor zijn reguliere overige werkzaam-

heden.  

Culturele instellingen mogen weer open voor een beperkt aantal bezoekers. Helaas lenen niet alle gebouwen van 

de Utrechtse instellingen zich daarvoor vanwege smalle toegangen of anderszins onpraktisch ingedeelde panden 

die het onmogelijk kunnen maken bezoekers veilig te ontvangen. Dat neemt niet weg dat de instellingen hun 

werkzaamheden graag willen voortzetten. Zij vraagt of het college bereid is samen met de stad een overzicht te 

maken van alle alternatieve locaties zoals gymzalen en collegezalen die nu vaker leeg staan en waar culturele 

activiteiten plaats zouden kunnen vinden.  

Zij vraagt of het college een rol ziet voor zichzelf, voor de gemeente, bij het facilitair mogelijk maken van culturele 

activiteiten op die locaties.  650 

In het onderwijs zijn leerlingen buiten beeld. Haar fractie maakt een onderscheid tussen leerlingen die niet naar 

school gaan maar met wie wel contact is voor thuisonderwijs en leerlingen die helemaal buiten beeld zijn. Zij 

vraagt of het college kan inschatten om hoeveel leerlingen het nu gaat en hoe zich dat ontwikkelt. Zij vraagt of het 

college de zorgen van haar fractie deelt over leerlingen die helemaal buiten beeld zijn en wat het college samen 

met de scholen daarvoor kan betekenen.  

Zij vraagt hoe vanaf 8 juli het thuisonderwijs georganiseerd zal worden voor de thuisblijvers vanwege kwetsbare 

mensen in hun gezin. Hoe ervoor te zorgen dat wanneer leerkrachten weer voltijds voor de klas moeten staan, de 

leerkrachten niet overwerkt raken omdat ze én fysiek onderwijs moeten geven én op afstand digitaal.  

Zij sluit zich graag aan bij de fracties die vragen stelden over het toegankelijk maken van de mondkapjes voor 

iedereen, bijvoorbeeld via de voedselbank, of tegen eerlijke prijzen voor mensen die geen gebruik maken van de 660 

voedselbank. Huisvlijt is daarbij ook mogelijk. Zij doet de suggestie dat de gemeente communiceert hoe 

mondkapjes te maken. Ook daarop krijgt ze graag de reactie van de wethouder.  

 

De heer Van Waveren (CDA) vraagt aandacht voor kwetsbare groepen en refereert aan inbreng van mevrouw 

De Boer. Zijn fractie maakt zich grote zorgen over de mensen die nu uit beeld zijn met wie weinig contact is ge-

weest. Hij leest daarover weinig in de brief van het college. Zijn fractie roept het college op ervoor te zorgen dat 

die goed in beeld komen en zo snel mogelijk de activiteiten daarvoor op te starten. Hij ziet dat daarvoor aandacht 

is. Hij roept het college op daarover concreter te worden met de desbetreffende organisaties.  

De heer Van Waveren is blij dat het college de motie heeft overgenomen van hem en de enkele van zijn collega's 

in de commissie om ruimte te creëren voor maatschappelijke initiatieven, thuis bij de buurthuizen en de zorgin-670 

stellingen en om daarvan gebruik te maken.  

Dat geldt wat hem betreft ook voor de sportverenigingen en culturele verenigingen die de ruimte hard nodig heb-

ben. Daar ziet hij ook een mooie koppeling met de zomerscholen. Hij doet de suggestie dat de hulp van sportver-

enigingen en culturele verenigingen weer kan helpen bij het werven van nieuwe leden voor het nieuwe seizoen 

vanaf september.  

Met betrekking tot informeren en draagvlak vindt hij het ontzettend belangrijk dat de inwoners goed geïnformeerd 

blijven worden over de coronaregels. Hij denkt daarbij aan papieren informatie en aanplakborden om ook andere 

groepen in de stad te bereiken. Hij ziet dat daar nog veel werk te doen is. In het geval zich een kantelpunt gaat 

voordoen, denkt hij aan een huis-aan-huis-brief van het college. Het is goed voor het draagvlak wanneer mensen 

de regels kunnen begrijpen.  680 

De heer Van Waveren heeft zich in de afgelopen tijd geërgerd aan het gelobby door wethouders op hele kleine 

niche onderwerpen, hoe belangrijk die ook zijn. Hij ziet graag een eenduidige samenhangende lobby op de grote 
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opgave in een duidelijke lobbyagenda vanuit de gemeente waardoor ook de raad kan helpen met de fracties in 

Den Haag. Hij keert zich tegen het lobbyen op individuele portefeuilles op wat financieel en in regelgeving nodig 

is voor de gemeente Utrecht. Hij wil een economische terugslag na de crisis voorkomen als gevolg van de bezui-

niging van de gemeente waarmee verenigingen alsnog de klappen zouden kunnen krijgen in 2021.  

 

De heer Wiegant (SP) staat achter veel goede plannen die de revue passeerden in deze bespreking.  

Hij maakt zich met anderen in de commissie zorgen over waar de kosten komen te liggen van deze crisis. 

Financiën stond al onder druk vóór de crisis. Hij ziet dat die druk vermeervoudigd is. Hij roept het college op de 690 

kosten niet te laten vallen op diegenen die het al het zwaarst hebben. Hij vreest dat in de afgelopen maanden die 

groep flink gegroeid is. Volgens zijn fractie is het nu tijd te kijken naar manieren om de inkomsten van de stad te 

vergroten; hij zoekt dan naar mogelijkheden die inkomsten vooral te laten komen van mensen die het kunnen 

missen, in plaats van bezuinigingen op gemeenschappelijke programma's waarvan diegenen gebruik maken die 

die programma's niet kunnen missen.  

 

De voorzitter geeft beide wethouders die aanwezig zijn de gelegenheid direct te antwoorden en neemt zich voor 

te schorsen na de beantwoording van deze wethouders om dan de wethouders die elders in het gebouw de 

vergadering volgen de gelegenheid te geven om aan te schuiven in deze vergadering.  

 700 

Beantwoording door het college  

Wethouder Voortman valt mevrouw Ferket bij in haar waardering aan het adres van verschillende functionaris-

sen en in het bijzonder aan de ambtenaren. De wethouder vindt dat zij terecht zei dat er ontzettend hard gewerkt 

is.  

Mevrouw De Boer sprak over een sociaal afwegingskader. De wethouder vindt dat een heel belangrijk onder-

werp. Daaronder valt van alles. Daardoor is het wel weer moeilijker te vergelijken met een afwegingskader voor 

de openbare ruimte. Het laatstgenoemde afwegingskader was vooral gericht op de uitvoering. Als het gaat om 

een afwegingskader in sociaal opzicht, neemt het college zich voor daarover het nodige op te nemen in de 

kaderbrief.  

De heer Gilissen vroeg naar een evaluatie van de sociale effecten van de lock down, ook met het oog op een 710 

mogelijke tweede opleving van het virus. Het college deed tot nu toe onderzoeken. Ze noemt de tweede vragen-

lijst die recentelijk is uitgegaan. Veel informatie is verzameld van deskundigen. Ook dat is allemaal informatie die 

het college meeneemt in zijn kaderbrief. De raad ontvangt die kaderbrief eind juni.  

De wethouder vervolgt met de onderwerpen die in haar portefeuille zitten: werk en bijstand, TOZO en zzp (dat 

raakt ook aan haar portefeuille organisatie), schulden en armoede.  

De heer Van Deún vroeg in het kader van Werk en Bijstand naar de verwachtingen omtrent het aantal bijstands-

gerechtigden. De wethouder zet uiteen dat dat nooit precies te zeggen is. Het Centraal Planbureau heeft een 

aantal scenario’s geschreven. Wanneer zij kijkt naar het scenario van 8,4% krimp is de verwachting bij onge-

wijzigd beleid dat in 2020 10.700 mensen in de bijstand zitten. Dat is meer dan in de vorige crisis. Eind 2021 is 

dan de verwachting dat dat aantal is gegroeid naar 13.700. De wethouder vindt dat ongekende aantallen. Kijkend 720 

naar die verwachtingen, is het proces nog maar net begonnen. Dat betekent dat hard gewerkt moet worden om 

die groei zoveel mogelijk te voorkomen.  

De wethouder is het met de heer Gilissen eens dat daarbij Economie en Werk & Inkomen hand in hand gaan. Het 

college neemt de keuzes die het hierin maakt mee in zijn gemeentebrede coronaplan. De keuze voor het één kan 

ten koste gaan van de keuze van het ander. Daarbij heeft het college te maken met dilemma's: het college heeft 

te maken met mensen die voor de coronatijd al in de bijstand zaten (9.400), mensen die al langdurig in de 

bijstand zaten. Nu heeft het college te maken met hun nieuwe instroom, voor het merendeel jonge mensen met 

weinig maar wel met recente ervaring. De vraag is dan welke maatregelen op die groep gericht goed zouden zijn. 

Zij zal daarop terugkomen in verschillende antwoorden op vragen.  
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De ChristenUnie vroeg of de gemeente Onlineworkshops aanbiedt. De wethouder zet uiteen dat mensen die 730 

instromen in de bijstand, gebruik kunnen maken van de reguliere dienstverlening. Onderzocht wordt wat de 

nieuwe instroom precies nodig heeft. Mogelijk is daarvoor een ander aanbod nodig. Scholing kan daarbij een 

mogelijkheid zijn. Het college probeert een beeld te krijgen van alle regionale en landelijke initiatieven die op dit 

terrein nu ontstaan.  

Student & Starter vroeg terecht aandacht voor de groep flexwerkers. Het college ziet dat vooral veel jongeren tot 

27 jaar als gevolg van de crisis zonder werk komen te zitten. Zij hebben vaak in verhouding tot andere werkne-

mers een flexibel of een 0-uren contract en verliezen in tijden van neergang vaak als eersten hun baan. Het 

kabinet erkent dat probleem ook en werkt momenteel aan de uitwerking van een extra noodmaatregel, de TOVA. 

Het college zet nadrukkelijk in op onmiddellijke dienstverlening aan die groep zonder zoektermijn om deze 

mensen meteen naar werk te begeleiden. Daarbij is te denken aan verandering van werkkring, zoals vanuit de 740 

horeca naar de distributie.  

Ook het college ziet de nieuwe werkvragende sectoren. Daarbij is niet bekend of het profiel van nieuwe instroom 

aansluit bij de vacatures. Zowel landelijk, regionaal als lokaal zijn die vacatures vindbaar.  

Gevraagd werd aan het college in gesprek te gaan met onderwijsinstanties. De wethouder bevestigt dat dat aan 

de orde is. Het college was hiermee eerder bezig onder de opgave Werk voor Iedereen die de wethouder onder 

haar hoede had samen met wethouder Verschuure.  

De heer De Boer (Stadsbelang Utrecht) had een vraag schriftelijk ingediend die daarop aansluit: hoe de ge-

meente kan bijdragen aan meer werkgevers zich in Utrecht te laten vestigen en nieuwe banen te creëren.  

Wethouder Voortman antwoordt dat dat gedeeltelijk onder Werk voor Iedereen valt. Zij licht toe die vraag niet te 

hebben meegenomen omwille van de tijd. Zij stelt voor de beantwoording mee te nemen in de coronabrief. Dit 750 

heeft ook te maken met vestigingsbeleid.  

Met betrekking tot TOZO-zzp vroeg de ChristenUnie naar de relatie met de U-pas. De wethouder zet uiteen dat 

zzp-ers met een structureel laag inkomen nu ook een aanvraag kunnen doen voor de U-Pas volgens de normale 

U-pasvoorwaarden. Wanneer mensen een uitkering uit TOZO krijgen, krijgen ze niet vanzelf ook een U-pas. Zzp-

ers kunnen individueel die aanvraag indienen.  

D66 stelde een aantal vragen die aan de portefeuille P&O raken – of de gemeente meer kan doen aan de inhuur 

van zzp-ers. De wethouder bevestigt dat vanwege de coronamaatregelen een deel van het werk in de organisatie 

verandert. Op sommige afdelingen is het nu rustiger terwijl andere afdelingen het veel drukker hebben. Dat bete-

kent dat medewerkers van de ene naar de andere afdeling kunnen gaan. Wanneer het college intern geen men-

sen vindt, huurt het mensen in. Vaak zijn dat zzp-ers. Verschillende zzp-ers zijn werkzaam binnen de gemeente. 760 

Ze noemt in dit verband Werken in het kader van TOZO. De wethouder benadrukt oog te hebben voor zzp-ers. 

Dat neemt niet weg dat de kaders voor inhuur van externen blijven gelden; ze noemt in dit verband als voorbeeld 

het inhuurplafond. Zowel in het ruimtelijk domein als bij ICT gaan de werkzaamheden door. Waar het college zzp-

ers nodig heeft, huurt het college ze in.  

De wethouder zet uiteen dat ondernemers die op grond van hun opgave teveel hebben ontvangen dat deel zullen 

moeten terugbetalen. Voor wie dat niet direct mogelijk is, zal het college een coulante terugbetalingsregeling tref-

fen. Daar helpt het college ook bij waar nodig. Het college zal de ondernemers daarop wijzen in de brief die 

ondernemers hebben gekregen over de verrekening van de netto-inkomsten. Het college kan zich vinden in het 

verzoek het kabinet op te roepen coulant om te gaan met terugvorderen en op die manier de financiële zekerheid 

voor die groep te vergroten.  770 

Op de vraag van mevrouw Ferket over de inzet van werkmatchers voor de nieuwe instroom, zet de wethouder 

uiteen dat die nieuwe instroom in kaart wordt gebracht. Omscholing is zeker een van de instrumenten die daarbij 

in te zetten is. Werkmatchers kunnen elders worden ingezet. De inzet op de nieuwe instroom heeft consequen-

ties voor de inzet elders. Zij noemde al de doelgroep met een afstand tot de arbeidsmarkt in het kader van 

Werkbeweging. Ze denkt daarbij ook aan kwetsbare jongeren, inburgeraars. Het college moet het doen met de 

beschikbare capaciteit. Zij licht toe dat dit soort zaken meegenomen worden in het gemeentebrede coronaplan.  
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Mevrouw Ferket (D66) dankt de wethouder voor de uitgebreide beantwoording. Zij vraagt of de wethouder het 

met haar eens is dat hoe eerder de gemeente mensen uit de bijstand krijgt, hoe beter dat is. In dat licht oppert zij 

dat het wellicht toch beter is die nieuwe groep voorrang te geven op mensen die al langer in de bijstand zitten.  

Wethouder Voortman antwoordt bevestigend dat hoe eerder hoe beter is. Dat neemt niet weg dat het college 780 

worstelt met het dilemma. Zij beseft dat de capaciteit maar een keer te gebruiken is en benadrukt hier 

zorgvuldigheid naar te moeten kijken. Zij vervolgt haar beantwoording.  

Als het gaat om de verduidelijking van de steunmaatregelen werkt het college voortdurend daaraan. Zij houdt 

zich aanbevolen voor verdere suggesties hoe die maatregelen nog duidelijker zijn te maken.  

DENK ging in op de directe betaling van het volledige bedrag in TOZO terwijl ze slechts een aanvulling nodig 

hadden. De wethouder licht toe dat deze betalingen in bulk gaan. De keuze is gemaakt in verband met de 

snelheid van betaling en maximale ondersteuning. Bij het derde voorschot worden de netto-inkomsten van de 

afgelopen maanden wel verrekend. Afhankelijk van het aantal aanvragen streeft het college bij de uitvoering van 

TOZO-2 naar directe verrekening bij de eerste uitbetaling. Dat hangt af van het aantal aanvragen in het kader van 

TOZO-2.  790 

Mevrouw Ferket vroeg of het met de TOZO gaat lukken. De wethouder zet uiteen dat het nog steeds een enorme 

klus is. Alle aanvragers van de TOZO en twee keer het volledige voorschot ontvangen. Eind mei kregen de 

aanvragers een formulier waarin aangegeven moet worden hoe hoog de netto-inkomsten zijn geweest in de 

periode maart tot en met mei. Die uitvraag vormt de basis voor de verrekening met de derde betaling. De 

ondernemers die op grond van hun opgave nog geld tegoed hebben, krijgen dat in de vorm van de derde betaling 

zo snel mogelijk op hun rekening gestort. Het college verwacht eind juli de derde termijn geregeld te zullen 

hebben.  

In antwoord op de vraag van Student & Starter bevestigt de wethouder dat er sprake is van de partnertoets. Het 

college deelt de zorgen van deze fractie over de impact die dat kan hebben op huishoudens, zeker wanneer 

beide partners een laag inkomen hebben. Zij hebben dan wel hun vaste lasten en vaak is er dan geen financiële 800 

buffer. Voor die huishoudens is er een reële kans op betalingsachterstanden en schulden. Dan is het van belang 

om ze in beeld te krijgen en te houden zodat de gemeente ze goed kan ondersteunen.  

De ChristenUnie vond het positief dat het speciale WhatsApp nummer was geopend. De wethouder bevestigt dat 

het college dat actief deelt en gaat delen op sociale media van jongerenorganisaties in de stad.  

Vervolgens was de vraag welke mogelijkheden er zijn om nieuwe doelgroepen te bereiken. De wethouder beves-

tigt dat dat een kans is. Het college doet al veel aan extra communicatie over de regelingen op het gebied van 

inkomensondersteuning. De wethouder noemt voorbeelden van communicatiemiddelen. Door data-analyse is 

steeds beter te voorspellen welke inwoners inkomensondersteuning nodig hebben. Dat is heel erg waardevol 

omdat het college dan nog gerichter kan communiceren. Ook daarvoor geldt dat wanneer de raad suggesties 

heeft voor hoe het college nog gerichter kan communiceren, het college die graag verneemt.  810 

De PvdA en GroenLinks stelden vragen over schulden en wat nog meer daarop te doen is. Geopperd werd vaker 

schulden kwijt te schelden. Het college herkent die zorg. Een boeggolf in dat opzicht is te verwachten. Het aantal 

drie gesprekken is verminderd. Het college wil voorkomen dat mensen door een situatie van enkele maanden 

jarenlang in de problemen komen. Waar het kan, richt het college zich op het voorkomen en vroegtijdig opsporen 

van geldproblemen. Het college zal dit jaar nog de aanpak van vroegsignalering uitbreiden naar de hele stad. Het 

college sluit ook aan bij de Nederlandse schuldhulproute waardoor mensen langs allerlei kanalen bij dreigende 

geldproblemen gewezen worden op hulpmogelijkheden. Zij refereert ook aan haar informatie over de WhatsApp 

voor jongeren. Op woensdag 3 juni zal een telefonisch loket in werking komen voor inwoners die door corona in 

de geldproblemen komen. Bovendien is er al een loket voor ondernemers die door corona in de financiële 

problemen zijn gekomen.  820 

De wethouder verwacht dat in veel gevallen een groot deel van de schulden kwijtgescholden moet worden. Dat 

zal in de komende tijd nog verder gelden. Ook als een schuld wordt kwijtgescholden, duurt de oplossing vaak nog 

heel lang. Zij herhaalt haar overweging te willen voorkomen dat mensen jarenlang in de problemen komen door 
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enkele maanden crisis. Ook in dit opzicht slaat het college de handen ineen met het Rijk en met andere gemeen-

ten. Het college is bijvoorbeeld in gesprek met de brancheorganisatie voor schuldhulpverlening over hoe een 

Light schuldregeling te kunnen realiseren. Het college wil bij schuldeisers draagvlak krijgen om dit echt samen te 

kunnen doen. Het college verwacht ook veel zelfstandigen met schulden. Daarom werkt het college samen met 

de branchevereniging voor bewindvoerders aan een plan om schulden voor die groep op te lossen, bijvoorbeeld 

via de wettelijke schuldsanering, zonder dat het bedrijf direct moet worden beëindigd. Bedrijfsbeëindiging zou 

zonde zijn wanneer een bedrijf direct na de crisis weer rendabel is.  830 

Al die oplossingen zijn nog niet gereed. Hierover komt de wethouder graag bij de commissie terug.  

Hetzelfde geldt voor de stop op huisuitzettingen en het toepassen van de minder strenge kostendelersnorm.  

De heer Van der Zweth (PvdA) vindt het fijn dat de wethouder naar het kwijtschelden van schulden gaat kijken, 

zeker nu gezien deze crisis. Hij vraagt of dit ook geldt voor betalingen die al opgeschort zijn.  

Wethouder Voortman antwoordt bevestigend en zegt te verwachten dat het hier gaat om tijdelijke hulp. Zij 

bevestigt dat dat niet betekent dat daarna mensen meer geld te besteden hebben. Zij vervolgt.  

Zij deelt mee dat afspraken met woningcorporaties zijn gemaakt over huisuitzettingen. Uit informatie van de 

woningcorporaties blijkt dat huisuitzettingen vanwege hun huurschulden nauwelijks nog voorkomen.  

Voor wat betreft kostendelersnorm stelde het college een tijdelijke coronamaatregel in voor bepaalde doelgroe-

pen – de thuislozen -  en paste daar de kostendelersnorm niet toe. Momenteel onderzoekt het college of het die 840 

maatregel kan en moet verlengen of dat het college die geleidelijk kan afbouwen.  

De heer Van der Zweth (PvdA) vindt het fijn dat het college gaat kijken naar de kostendelersnorm. Hij vraagt wat 

het college belemmert nu al te kijken of de regeling van de huisuitzettingen duurzaam te maken is zo dat mensen 

nooit meer uit hun huis gezet worden zeker niet gedurende de pandemie.  

Wethouder Voortman benadrukt dat een deel van haar antwoord betrekking had op de kostendelersnorm.  

De voorzitter brengt de toezegging van de wethouder over de brief over de kostendelersnorm voor het voetlicht. 

Mogelijk kan zij het antwoord meenemen in die brief. Hij attendeert op het tijdsverloop.  

Punt van orde 

De heer Van der Zweth (PvdA) licht toe dat zijn vraag betrekking had op de huisuitzettingen. Het is voor hem 

goed wanneer in de brief ook daarop teruggekomen wordt.  850 

Voortzetting van de bespreking 

Wethouder Voortman oppert in de brief ook terug te zullen komen over huisuitzettingen. De gemaakte afspra-

ken zullen na corona niet vervallen. Zij vervolgt haar beantwoording.  

Het college verwacht een hoger beroep op regelingen gericht op de bestrijding van armoede, zowel van de pre-

coronagroep als van mensen die als gevolg van corona daarop een beroep zullen doen.  

De vraag is gesteld of het college zicht heeft op het aantal nieuwe aanmeldingen voor de voedselbank. 

Momenteel worden 650 gezinnen geholpen. Dat is een stijging met 15%. Dat is deels een nieuwe groep en deels 

is dit ook een gevolg van een gebrek aan screening aan de voorkant. De verwachting is dat aantal verder zal 

stijgen. Op dit moment kan de SWU de organisatie nog steeds goed aan. De uitgifte loopt goed. Te zien is dat de 

aanvraag van houdbare producten enigszins stilvalt en dat er een goede aandacht moet blijven voor vrijwilligers, 860 

ook voor diegenen die zich massaal hebben aangemeld aan het begin van de crisis. Het college heeft afgespro-

ken de korte lijntjes met de SWU te zullen handhaven. Wanneer de SWU tegen grenzen aanloopt, verneemt het 

college dat zo snel mogelijk. Het lijkt de wethouder niet nodig om een afzonderlijk nieuw plan te maken. Mocht 

bijspringen nodig zijn, zal het college dat doen .  

Verschillende fracties stelden vragen over de mondkapjes. De wethouder stelt voor te kijken naar mogelijkheden 

om mondkapjes gratis te verstrekken aan minima. Het college denkt dan aan de verstrekking via de voedsel-

banken en aan de eigen publieksbalie in het stadskantoor, bijvoorbeeld op vertoon van een U-Pas. Het college 

zal dat verder uitwerken. De wethouder zal daarover de raad informeren via de coronabrief.  

De VVD stelde vragen over reflectie op de bezetting van het stadskantoor en thuiswerken. Zij stelt voor het 

antwoord mee te nemen de coronabrief.  870 
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Momenteel zit de gemeente op 80% uitgifte paspoorten en ID bewijzen. Het college wil dat opschalen. Dat moet 

veilig. Het college hoopt voor de zomer op 120% te gaan zitten om de achterstanden in te halen.  

Wanneer zij hiermee niet alle antwoorden heeft gegeven, zal zij de antwoorden op de gemiste vragen meenemen 

in de coronabrief.  

In reactie op de desbetreffende vraag van de voorzitter wil de wethouder graag weten wat GroenLinks verbeterd 

wil zien aan de regelingen.  

Mevrouw De Boer (GroenLinks) verneemt van mensen dat ze niet op de hoogte zijn van de regelingen terwijl ze 

daarop wel een beroep zou moeten doen. Kennelijk wordt dat bij de intake niet voldoende onder de aandacht 

gebracht. GroenLinks zouden daarop meer de nadruk leggen.  

De heer Van Waveren (CDA) doet de suggestie informatie te verspreiden via de huis-aan-huisbladen over de 880 

coronamaatregelen.  

Wethouder Voortman bevestigt de regelingen onder de aandacht te brengen via huis-aan-huisbladen. Zij vraagt 

zich wel af of dat logisch is omdat het gaat om een hele specifieke groep. Als het gaat om de intake zet de wet-

houder uiteen dat wanneer de gemeente de aanvragen ontvangt, zij ze in behandeling neemt. Dan communiceert 

het college niet direct terug naar elke individuele aanvrager. Zij vraagt zich af hoe het college dat moet doen.  

Mevrouw De Boer (GroenLinks) zet uiteen dat TOZO niet zozeer te maken heeft met broodnood. NOZO heeft 

meer te maken met de normale bijstandsuitkering.  

De heer Van Waveren (CDA) licht toe dat zijn vraag veel breder was: alle vragen die spelen op het gebied van 

corona via de huis-aan-huisbladen te beantwoorden of langs andere wegen. Hij doet de suggestie voor mensen 

in broodnood een telefoonnummer te verspreiden via de huis-aan-huisbladen.  890 

Wethouder Voortman antwoordt licht toe dat wat zei inbracht over broodnood betrekking had op de situatie 

waarin mensen TOZO hadden aangevraagd. Zij kan kijken naar de intake bij de bijstandsuitkering. In haar 

beleving doet de gemeente dat al. Zij zal inventariseren wat de gemeente op dit terrein doet. Wanneer zij de 

indruk krijgt dat de gemeente dit nog niet doet, komt zij daarover terug bij de commissie. Dan zal het college die 

informatie toevoegen. Desgevraagd door de voorzitter bevestigt de wethouder daarop terug te komen in de 

coronabrief.  

 

Voortzetting van de bespreking van de gemiste vragen 

De heer Gilissen (VVD) wil graag weten wanneer de gemeente weer alle diensten ongestoord verleent en de 

volledige productie draait. Hij vroeg een tijdschema. Hij is benieuwd te vernemen wanneer de wethouder welke 900 

informatie opneemt in coronabrieven.  

 

Mevrouw Ferket (D66) had gesproken over verleiding en nudging in relatie tot communicatie en of mensen van 

mobiliteit en openbare orde daarbij zouden kunnen meekijken. Zij had de suggestie gedaan een bureau in te 

huren die gespecialiseerd is in verleiding en nudging. Ook heeft zij gevraagd in de communicatie begrijpelijke taal 

te gebruiken en geen juridische term als partnertoets. Die en dergelijke begrippen begrijpt niet iedereen.  

 

Wethouder Voortman beantwoordt de vraag naar een tijdschema voor het weer op gang brengen van gemeen-

telijke dienstverlening en benadrukt het belang van zorgvuldigheid. Het college wil niet later weer moeten afscha-

len. Zij stelt in het vooruitzicht hierover bij de commissie terug te zullen komen in de coronabrief.  910 

Voor wat betreft nudging zet de wethouder uiteen dat het altijd goed is om na te gaan wat extra is te doen en hoe 

de gemeente mensen op een slimme manier kan meenemen.  

In antwoord op de inbreng over een extern bureau benadrukt de wethouder dat de gemeente zelf veel expertise 

in huis heeft en vaak expertise vraagt. Om die reden wil zij niet nu toezeggen weer een extern bureau te zullen 

inhuren. Zij zal nagaan wat het college hierop kan doen.  
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Mevrouw Ferket (D66) begrijpt dat laatste. Zij benadrukt dat zij echt van mening is dat mensen van communi-

catie slimmer kunnen meekijken met alle gele borden in de stad. Zij is ervan overtuigd dat daarin verbeteringen 

mogelijk zijn.  

 

Mevrouw Streefland (ChristenUnie) had gevraagd of de wethouder zicht heeft op wanneer de voedselbanken 920 

tegen hun grenzen aanlopen. 

Wethouder Voortman antwoordt dat de aanvoer van houdbare producten enigszins stilvalt en dat er een goede 

aandacht moet blijven voor de vrijwilligers. Het college heeft korte lijntjes met de voedselbanken. Wanneer 

daartoe de noodzaak bestaat, zal zij over dit onderwerp bij de raad terugkomen. 

 

De voorzitter recapituleert de gedane toezeggingen en rondt daarmee de bespreking van dit onderwerp af.  

 

Wethouder Klein beantwoordt de vragen in de volgorde waarin ze zijn gesteld. Zij vangt aan met de portefeuille 

Onderwijs.  

Naast het vele leed, zag de wethouder ook de veerkracht van mensen. Zowel door leraren als door leerlingen en 930 

ook door de bestuurders is hard gewerkt met veel creativiteit door van de ene op de andere dag onderwijs op 

afstand te organiseren. Veel leeftijdsgroepen volgden onderwijs op afstand. De wethouder is daarvan onder de 

indruk. Zij noemt ook de ouders. Langzaam komt de samenleving weer terug uit de crisis; de basisschoolleer-

lingen zijn weer voor de helft op school. Sinds vandaag zijn ook de middelbare scholen weer geopend. Binnen de 

Utrechtse Onderwijsagenda heeft de wethouder wekelijks contact met vertegenwoordigers van peuters op de 

voorschool tot en met de student. Zij uit haar bewondering voor de samenwerking die zich aan de 

omstandigheden aanpast. Binnen een maand zijn 1000 kinderen uit de brand geholpen die onvoldoende 

geëquipeerd waren. Het goede nieuws is dat die kinderen het materiaal dat hen ter beschikking is gesteld, mogen 

houden voor de rest van hun schooltijd.  

Zij noemt vol bewondering het stadsnetwerk voor taal en huiswerk. Zij is zeer onder de indruk van de 800 koppe-940 

lingen die gemaakt zijn tussen de Utrechtse vrijwilligers die als maatje gekoppeld zijn aan leerlingen. Zij refereert 

aan de inbreng hierover van de PvdA: dit te behouden voor de toekomst. De wethouder benadrukt dat dit zeker 

haar inzet is. Te zien is ook dat het veel vreugde brengt, zowel bij de vrijwilliger als bij de kinderen en de leerlin-

gen die daarbij baat hebben.  

Verschillende vragen zijn gesteld over de zomerschool. Het gaat dan om de basisschoolleerlingen, het voortgezet 

onderwijs, en MBO. Dat is een vrij breed palet. Te zien is ook dat de coronacrisis de aandacht heeft gevestigd op 

de impact en de urgentie van het thema Gelijke Kansen. De wethouder vindt het fantastisch te zien hoeveel ver-

schillende organisaties zich gezamenlijk willen inzetten om die gelijke kansen voor ieder kind te bereiken en 

daarmee opgelopen achterstanden weg te werken en daarbij te kijken naar de interventies die gezamenlijk zijn te 

doen om de gevolgen van de crisis aan te pakken. Zij noemt hierbij ook de extra rijksmiddelen die beschikbaar 950 

zijn voor de zomerschool en toont zich daarover verheugd. Wanneer het Rijk middelen beschikbaar stelt, stelt het 

Rijk ook zijn voorwaarden. Dat is begrijpelijk. Vanuit Utrecht bestond de wens gezamenlijk een aanvraag te kun-

nen doen voor de manier van inrichten van de zomerschool. De realiteit is dat de middelen per schoolbestuur 

aangevraagd moeten worden. Binnen de Utrechtse Onderwijsagenda is afgesproken na te gaan hoe dat zo goed 

mogelijk gezamenlijk is doen. Daarbij heeft het college zijn hulp aangeboden. De regie waarom is gevraagd in de 

commissie wil de wethouder maximaal pakken binnen de bestaande omstandigheden. Ook de universiteit Utrecht 

heeft een handreiking gedaan om de aanvraag zo eenvoudig mogelijk te doen en zoveel mogelijk de aanvraag op 

dezelfde manier en dat partijen van elkaar kunnen leren waarbij ook gekeken zal worden naar de buitenschoolse 

activiteiten aanvullend op het echte onderwijsaanbod. De deadline voor de aanvraag voor de eerste tranche is 21 

juni. Op dit moment is veel gaande. Ook morgen vindt weer het overleg plaats van de Utrechtse Onderwijsagen-960 

da. De wethouder stelt in het vooruitzicht dat zij de raad over de vorderingen op de hoogte zal blijven houden.  
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De fractie van de PvdA stelde vragen over de zomerschool in het verleden. Gegeven de omstandigheden is 

destijds ook gezegd de prioriteit te leggen bij de jongste kinderen om te voorkomen dat achterstanden worden 

opgelopen. Het college is nu met de rijksmiddelen zeer bereid meer te doen.  

De PvdA vroeg aandacht voor het lerarentekort. Zij vindt dat heel terecht. Dat tekort is niet verdwenen met de uit-

braak van het coronavirus. Het college heeft binnen Utrecht Leert gekozen het niet evenredig te verdelen over de 

verschillende scholen, maar juist de focus te leggen waar het het hardst nodig is, en het meeste te doen waar de 

meest kwetsbare leerlingen zijn. De wethouder gaat er vanuit dat ook hier in dezelfde lijn gehandeld zal worden.  

 970 

De fractie van de VVD spoorde het college aan vooral ook na te gaan wat nu al mogelijk is naast aandacht voor 

wat straks mogelijk is. Het ging de VVD dan vooral om de kinderen die nu niet op school zijn. De wethouder zet 

uiteen dat zij hierover een zorgwekkende berichten krijgt uit het hele land over leerlingen die niet meer in beeld 

zijn. In dat opzicht heeft zij voor Utrecht goed nieuws te melden. In Utrecht is met heel veel gezamenlijke inspan-

ningen vanuit de scholen, maar ook vanuit Leerplicht, ook vanuit JGZ, na twee weken actief bellen en huisbezoek 

15 kinderen niet in beeld waren en dat inmiddels alle Utrechtse leerlingen goed in beeld zijn. Zij roemt alle betrok-

kenen met deze enorm goede prestatie waarop alle betrokkenen heel trots mogen zijn. Daarmee gaat het college 

door. “In beeld” betekent niet in alle gevallen “op school”. In sommige situaties is dat duidelijkheid herleidbaar 

door klachten; zodra mensen klachten hebben, blijven ze thuis. Het college zag ook dat met het opstarten van de 

school sommige ouders even de kat uit de boom kijken. De wethouder gaf vaker aan dat het heel belangrijk is dat 980 

kinderen op school zijn. Daar leren ze het meest. Daar hebben ze het vast ritme. Daar zijn ook hun klasgenoot-

jes. De wethouder benadrukt dat dat superbelangrijk is. Het contact wordt vooral gelegd door de school in het 

geval leerlingen er nog niet zijn. Daarnaast is het college bereid daarbij te helpen. De wethouder wil ook bena-

drukken dat de Leerplicht niet direct ingeschakeld wordt voor de handhaving; het gaat daarbij om een positieve 

benadering, om het opzoeken van contact en om na te gaan wat er aan de hand is; wat de gemeente en het 

onderwijs kunnen doen om ervoor te zorgen dat de kinderen weer op school komen.  

De heer Gilissen (VVD) realiseert zich heel goed de ondersteuning van de gemeente goed te kunnen gebruiken 

bij het voeren van de gesprekken. Hij vindt dat angst voor besmetting geen reden mag zijn kinderen thuis te hou-

den, nu met het nieuwe testbeleid. Hij vraagt de wethouder de raad op gezette tijden te informeren over de ver-

zuimcijfers zodat de raad een vinger aan de pols kan houden.  990 

Wethouder Klein zegt op beide punten graag toe het te zullen doen.  

De fractie van de Partij voor de Dieren vroeg hoe het er aan toegaat op het moment dat kinderen voor een deel 

naar school gaan en voor een deel nog niet - dat geldt nu voor het basisonderwijs. De leerkracht kan niet gelijk-

tijdig in de klas onderwijs geven en online. Daarom is er nu vooral onderwijs in de klas. Dat maakt dat het extra 

belangrijk is dat kinderen daarbij zijn. In het voortgezet onderwijs loopt dat iets anders. De vakleerkrachten daar, 

blijven in de komende tijd nog online lessen aanbieden.  

Mevrouw Sasbrink (Partij voor de Dieren) vindt het fijn te horen dat alle Utrechtse kinderen in beeld zijn. Zij spe-

cificeert haar vraag. Het ging haar om het voltijds opengaan van de basisscholen. Dan blijven er kinderen die om 

diverse redenen niet naar school gaan. Daarvoor moet steeds afstandsonderwijs gefaciliteerd worden. Zij vraagt 

of de gemeente kan ondersteunen in de werkdruk die dat gaat opleveren om ervoor te zorgen dat beide groepen 1000 

bediend worden.  

Wethouder Klein zet uiteen te verwachten dat het uitzonderingsgevallen zullen zijn van kinderen die niet naar 

school gaan. Dat is de inzet. Zo benaderen de scholen dit ook. De inzet is erop gericht dat kinderen voor wie het 

mogelijk is, naar school komen. Dat maakt dat de werkdruk behapbaar blijft. Zij vervolgt haar beantwoording.  

De fractie van de PvdA stelde vragen over de voorschoolse educatie. Het college is daar hard en druk mee bezig. 

Het college zocht actief contact met de ouders, zeker met de ouders van kinderen die gebruik maken van de 

voorschoolse educatie, om niet te wachten tot na de zomervakantie voordat een peuter begint, juist ook nu. 

Activiteiten zijn op taal gezet om ervoor te zorgen dat ook thuis dingen kunnen worden gedaan - bijvoorbeeld een 

filmpje van Nijntje, of gezamenlijk een boekje lezen. Zo snel mogelijk weer terug op de voorschool.  



Griffie Gemeenteraad Utrecht 
Verslag van de openbare vergadering van de commissie Mens & Samenleving op 2 juni 2020 

Pagina 23 van 32 

 

Ook vanuit het consultatiebureau en het Team Toeleiding blijven ouders gestimuleerd worden om zich aan te 1010 

melden. Sinds vorige week is een nieuwe communicatiecampagne gestart, vooral ook gericht op de uitbreidings-

trap naar de 16 uur, waarbij de gemeente de extra 6 uur voor haar rekening neemt gezien de zes uur extra 

voorschool.  

De fractie van Student & Starter stelde specifiek vragen over de nadruk die lijkt te liggen op het basisonderwijs, 

het voortgezet onderwijs en het MBO. De wethouder verklaart dit vanwege het ontbreken van een vergelijkbare 

rol van de gemeente bij het HBO en het wetenschappelijk onderwijs. Zij heeft wel regelmatig contact met die twee 

laatste type onderwijs. Ook in de Utrechtse Onderwijsagenda spreken partijen elkaar. Het is heel belangrijk een 

en ander goed te monitoren.  

De planning is om het MBO vanaf 15 juni weer op te starten. Ook daar zal voor een deel online onderwijs nodig 

blijven. Daar is vooral de nadruk eerst gelegd op de examens en op het voorkomen dat er teveel achterstand 1020 

opgelopen wordt door bijvoorbeeld het niet kunnen vinden van stages. Ook is veel aandacht geschonken aan het 

online tentamineren. In het kunstonderwijs van de HKU ziet zij allerlei tijdslots gemaakt om te voorkomen dat het 

druk is in de spits. Ook daar wordt met zoveel mogelijk maatwerk oplossingen gevonden voor de anderhalve 

meter samenleving. De wethouder ziet een verschil tussen het MBO met een regionaal bereik en het HBO en 

WO waar veel studenten van buiten de regio afkomstig zijn. De wethouder benadrukt dat dat zaken zijn om 

rekening mee te houden.  

Mevrouw Oosters (Student & Starter) begrijpt dat het contact met de andere onderwijsinstellingen er is. Zij 

vraagt of de punten daarin worden meegenomen die zij in haar bijdrage heeft genoemd.  

Wethouder Klein antwoordt bevestigend.  

De fractie van DENK stelde vragen over het MBO en de stageplekken. De wethouder ziet daar grote verschillen 1030 

afhankelijk van de opleiding. Zij benadrukt dat alles wat zij over het MBO zegt, zij namens haar collega wethou-

der Verschuure zegt die het MBO in portefeuille heeft. Focus is gelegd op de examenkandidaten en ook op het 

voorkomen van studievertraging. Afgesproken is dat studenten uitstel krijgen tot 1 januari 2021 bij de laatste 

vakken die zij nog moeten volgen. Tegelijkertijd kunnen zij al wel beginnen vanaf september in het HBO in een 

vervolgopleiding.  

De fractie van DENK vroeg aandacht voor kwetsbare kinderen en deed de suggestie het initiatief NL voor Elkaar 

onder de aandacht te brengen. De wethouder houdt het voor mogelijk dat dat initiatief al bekend is binnen het 

onderwijs. Zij zal hier navraag naar doen en ervoor zorgen dat dit onder de aandacht gebracht wordt wanneer dat 

nog niet het geval is. Zij benadrukt dat dit een goed initiatief is.  

De fractie van de ChristenUnie vroeg naar aandacht voor sociaal emotionele gevolgen van de crisis. Die gevol-1040 

gen kregen zeer de aandacht bij het opnieuw op school zijn van de basisschoolleerlingen. De leerkrachten zijn 

niet meteen begonnen met de reguliere onderwerpen op het rooster. Eerst is gekeken hoe het met de kinderen 

gaat. Wanneer daarbij geconcludeerd werd dat ondersteuning nodig is, is daarbij contact gelegd met de kern-

partners en zal het college de vinger aan de pols houden om na te gaan waar meer aandacht nodig is. De 

wethouder benadrukt de zwaarte van de afgelopen periode voor alle betrokkenen.  

De fractie van D66 vroeg of de focus kan liggen op de zomervakantie bij het Initiatievenfonds. De wethouder 

denkt dat het niet nodig is grote veranderingen aan te brengen in het bestaan van dit fonds. Ook kinderen kunnen 

daarin een aanvraag doen wanneer een volwassene meekijkt. In het verleden was dat ook de praktijk bij aanvra-

gen voor voetbalkooien of kunstgras. In dit geval benadrukt de wethouder dat draagvlak voor dergelijke initiatie-

ven heel belangrijk is. Daarbij vraagt de wethouder aandacht voor de inwoners van wie hun standpunt nog niet 1050 

zeker is. De bedoeling is dat de omgeving baat heeft bij initiatieven.  

Hiermee rondt de wethouder de beantwoording van de vragen over onderwijs af.  

Mevrouw Ferket (D66) deelt de opvatting van de wethouder voor het draagvlak in de samenleving voor alle 

ideeën. Zij vraagt of het college hierover actief wil communiceren. Niet alle kinderen zijn op de hoogte van het 

Initiatievenfonds. Mensen kunnen aanvragen doen voor projecten met een waarde vanaf 500 euro. Die aanvraag 

heeft op zich niet veel om het lijf.  
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Wethouder Klein antwoordt bevestigend. Het streven is daarbij ook kinderen te bereiken. Het college zal naar 

een manier zoeken die aansluit bij de belevingswereld van de kinderen en hun ouders. Zij vervolgt haar beant-

woording met in te gaan op de vragen over cultuur.  

Ook bij cultuur is veel aan de hand. Reden genoeg voor het college om vanaf maart iedere week gesprekken te 1060 

voeren met vertegenwoordigers van de culturele sector in Utrecht in verschillende samenstellingen. De wethou-

der vindt het goed te zien hoeveel daar wordt uitgewisseld, ook onderling en met het college om ervoor te zorgen 

dat alles wat mogelijk is gedaan kan worden. Het zal geen verbazing wekken dat het geen vrolijke gesprekken 

zijn; de gevolgen zijn groot.  

De PvdA stelde vragen in verband met kleinere culturele initiatieven. De wethouder benadrukt dat ook die op het 

netvlies staan van het college. Het gaat dan om de jonge makers, de humuslaag, de onafhankelijke makers die 

zich hebben verenigd. Het college heeft speciaal voor kleinere initiatieven de regeling aangepast voor impuls- en 

projectsubsidies, ook na vragen uit de raad. Dat betekent dat er meer mogelijk is. Ook wanneer organisaties 

eerder subsidie aanvroegen, mogen zij het daaropvolgende jaar dat weer doen en kunnen die organisaties 100% 

van de kosten daarmee dekken. Het college zet de periode van de aanvragen van subsidie door in de zomerpe-1070 

riode. Het college merkt dat de spreekuren hierover volgeboekt zijn. Het ontvangt heel veel vragen. Zij heeft de 

indruk dat het college goed gevonden wordt.  

De fractie van Student & Starter vroeg naar de (niet) gesubsidieerde instellingen. De wethouder bevestigt dat die 

de aandacht hebben van het college. Ook met hen heeft het college wekelijks overleg. Ze denkt dat het heel be-

langrijk is kennis en denkkracht bij elkaar te leggen om na te gaan wat vanuit de verschillende bronnen mogelijk 

is: vanuit het Rijk, vanuit de provincie, vanuit private fondsen. De wethouder neemt zich voor goed de vinger aan 

de pols te houden en zich niet te laten overvallen door zaken die mis dreigen te gaan.  

De fractie van Student & Starter stelde een vraag over de acteurs; de oproep die gedaan is in de afgelopen we-

ken om het acteurschap te zien als een contactberoep. Het gaat in dit geval om contact tussen professionals. 

Afgelopen vrijdag is een nieuw protocol goedgekeurd: dat ook binnen de anderhalve meter op het toneel gestaan 1080 

mag worden, ook voor het repeteren. Intiemere scènes kunnen nog niet. Dat betekent dat nog niet alles is 

vrijgegeven. Wel zijn er meer mogelijkheden dan afgelopen vrijdag.  

De fractie van de Partij voor de Dieren vroeg naar de mogelijkheden in geval er problemen zijn in het eigen 

gebouw om de anderhalve meter afstand te organiseren. De wethouder doet de oproep het te laten weten 

wanneer dit speelt; zij wil daar dan ook naar kijken. Ze kreeg nog niet zo specifiek die vraag, misschien ook 

vanwege de restrictie van het maximale aantal van 30 mensen in het publiek. Het Makelpunt kan daarin een rol 

vervullen.   

Haar collega wethouder Verschuure zegde toe in de eerstvolgende brief van het college terug te komen bij de 

commissie met meer informatie over ontwikkelingen in het licht van de vragen van de fracties van D66 en het 

CDA over ook de rol van verenigingen als het gaat om locaties voor culturele uitingen. Met het oog op de ver-1090 

wachtingen benadrukte haar collega dat in die brief niet alles zal worden opgenomen, ook omdat nog veel in 

beweging is.  

In het kader van Financiën zet de wethouder uiteen dat de crisis een flinke impact zal hebben op de gemeen-

telijke financiën. Het college en de raad staan in de komende weken en maanden voor moeilijke keuzes. College 

en raad zullen nog uitgebreid spreken over de jaarstukken, de eerste Berap en de kaderbrief. Het college werkt 

daaraan momenteel heel hard. Het college zal een en ander later deze maand toesturen aan de raad. Zij 

benadrukt dat vanaf het moment waarop de maatregelen werden aangekondigd door de minister-president de 

gezamenlijke overheden alles op alles hebben gezet de impact van de crisis zoveel mogelijk te beperken. Dat 

neemt niet weg dat iedereen in Utrecht zal gaan merken dat er echt iets aan de hand is. Het college zal proberen 

ervoor te zorgen dat het draaglijk blijft. Het college kondigde in de eerste weken verschillende coulance-maatre-1100 

gelen aan. De wethouder zal daarop niet verder heel uitgebreid ingaan. Het college stelt dat wat nu voorligt niet 

door de gemeente alleen op te lossen is. De gemeente heeft daarbij het Rijk nodig. De minister van Binnenlandse 

Zaken maakte vorige week een eerste stap daarin bekend om gemeenten te compenseren. De wethouder noemt 
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dat een belangrijke eerste stap. De besturen zijn er nog niet. Zij zet uiteen dat het heel belangrijk is vanuit de G4, 

de G40 en ook vanuit de VNG hiervoor aandacht te blijven vragen.  

De fractie van de ChristenUnie vroeg naar de uitgangspunten bij die lobby. Het college heeft gezegd te streven 

naar volledige compensatie van de gevolgen van de crisis, zowel gederfde inkomsten als ook de directe kosten 

en ook de vervolgkosten zijn daarbij belangrijk.  

In antwoord op de vragen van de fractie van het CDA licht de wethouder toe dat het de inzet is van het college 

het totaal van de problematiek voor ogen te blijven houden gezien vanuit het perspectief van het financiële en 1110 

gezien vanuit het perspectief van de VNG. De fractie van het CDA heeft daarbij een goede en positieve bijdrage 

geleverd, ook vanuit de grote steden. Zij spreekt een woord van dank richting die fractie.  

De fractie van de ChristenUnie vroeg naar de Boeggolven. De wethouder verwacht dat dat afhankelijk zal zijn van 

het beleidsterrein. Haar collega wethouder Voortman ging daarop zojuist al in. In de zorg is het minder voorspel-

baar dan in de dienstverlening hoe zaken worden opgepakt of opgelost. De wethouder kan in ieder geval zeggen 

dat het college daarop uitgebreider zal ingaan in de kaderbrief die later deze maand naar de raad toe komt.  

 

De fractie van de PVV vroeg hoe ervoor te zorgen dat een heroriëntatie plaatsvindt, een pas op de plaats ge-

maakt wordt. Ook daarover zegt de wethouder dat dat een onderwerp is dat het college in de kaderbrief aan de 

orde zal laten komen.  1120 

De fractie van de SP deed de oproep een goede balans te vinden tussen investeren, de handen niet op de knip 

houden en daar waar de gevolgen neerslaan. Het college zal zeker de mensen in kwetsbare posities niet verge-

ten. Zij zal de oproep die de SP doet meenemen in de verdere afweging. Hiermee rondt zij haar beantwoording 

af.  

 

De voorzitter recapituleert de gedane toezeggingen, schorst daarna de vergadering voor een wisseling van de 

wacht in het college en heropent de vergadering na 15 minuten in de aanwezigheid van de wethouders 

Eerenberg en Van Ooijen en in afwezigheid van de heer Van Deún van de PVV.  

  

Wethouder Van Ooijen beantwoordt de vragen door de fracties één voor één langs te lopen en hij gaat in op de 1130 

vragen over de opvang van mensen die nergens naar toe kunnen in het bijzonder de mensen uit Oost-Europa 

met uiteen te zetten dat met het ministerie van VWS is afgesproken dat van 1 juni – 1 juli de tijd genomen wordt 

om de opvang zoals die is ingericht op de Marco Pololaan in Kanaleneiland af te bouwen. Partijen hebben 

bekeken of dat effect zou hebben op de begeleidbaarheid van die groep, bijvoorbeeld naar werk of anderszins. 

Dat valt tot zijn spijt tegen. Het college werkt aan een toekomstplan voor de periode hierna als het gaat om die 

groep. Daarin neemt het college dit unieke experiment mee. Het college doet rustig gaan met de afbouw en zorgt 

ervoor dat niemand tussen wal en schip valt.  

Vragen zijn gesteld over het nog meer beschikbaar stellen van de sportvelden. Het college stelt alle gemeentelij-

ke velden ter bechikking, ook voor (semi) commercieel gebruik tegen een maatschappelijk tarief. Daarvan wordt 

mondjesmaat gebruik gemaakt. Organisaties kunnen daarvoor een reservering doen. In die zin is te bekijken of 1140 

de communicatie te versterken is. Sport in de openbare ruimte is gratis. Veel van de aanbieders gaan die richting 

op.  

Mevrouw Ferket (D66) vindt het fijn dat hiernaar gekeken wordt. Zij vindt de schaarse openbare ruimte een 

lastige afweging. Zij ziet allerlei bewegingen in parken. Zij vraagt zich af of er soms velden of locaties leegstaan 

voor clubjes die anders gratis in de openbare ruimte trainen en die nu niet (gedeeltelijk) binnen kunnen trainen. 

Zij wil voorkomen dat de gemeente deze clubjes op kosten jaagt.  

Wethouder Van Ooijen zet uiteen dat het de indruk van het college is dat de behoefte minder is dan die zich 

voordoet. Het gaat niet zozeer om de prijs maar om het vinden van de ruimte op een andere manier. Wanneer 

het signaal is dat de prijs een probleem is, verneemt hij die signalen graag. Dan kan het college daar naar kijken.  

Hij vervolgt zijn beantwoording. 1150 
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De VVD stelde een vraag over de beantwoording van vragen over mensen met een beperking. De wethouder 

antwoordt dat logistiek iets mis is gegaan. Hij biedt daarvoor zijn excuses aan. De antwoorden zullen 5 juni in de 

coronabrief worden gepubliceerd. Hij had die informatie graag eerder met de commissie gedeeld.  

Student & Starter stelde twee vragen over sport: een plan van aanpak en lobby voor verenigingen. De wethouder 

zet uiteen dat het college actief heeft meegewerkt aan een lobby, juist ook aan het besluit van VWS om de ver-

enigingen te kunnen compenseren. Het college gaat daarmee door. De impact kan groter worden in de komende 

maanden. Samen met Sport Utrecht doet het college een onderzoek. Daarbij wordt nadrukkelijk ook gekeken 

naar de financiële impact voor verenigingen.  

Met ingang van 1 juli openen de sportscholen zoals de binnensport. Hij antwoordt bevestigend op de desbetref-

fende opmerking van GroenLinks. Een en ander hangt af van de noodgevalverordening die dan geldt - de wet-1160 

houder verwacht dat tegen die tijd een nieuwe noodverordening van kracht zal zijn. Afhankelijk van die verorde-

ning zal het college de preciese maatregelen gericht op de sportscholen en de binnensport onderling afstemmen. 

Hij benadrukt dat het denken van het college niet stil zal staan in de komende maand. Hij nodigt instellingen uit 

na te denken over de praktische mogelijkheden om binnen te sporten.  

De wethouder gaat in op een vraag van de fractie van DENK over vrijwilligers; ook het CDA stelde daarover een 

vraag: de ondersteuning van vrijwilligers. Het college maakte met de vrijwilligerscentrale en met het netwerk 

informele zorg daarover nadrukkelijk afspraken. De instellingen hebben daarop in de beleving van de wethouder 

adaptief gereageerd. Hij heeft de indruk dat dit naar tevredenheid is van vrijwilligersorganisaties en van de initia-

tiefnemer zelf. Hij stelt voor dit vooral vast te houden.  

De wethouder gaat in op de vraag van GroenLinks en van de PVV over mantelzorgers en extra hulp met uiteen te 1170 

zetten dat het college daarover afspraken heeft gemaakt met het Steunpunt Mantelzorg. Dat steunpunt heeft een 

hele serie van zaken gedaan om mantelzorgers die extra overbelast zijn deze tijden extra te ondersteunen. Ook 

daar is het de indruk van het college dat het bereik hoog is en het vermogen voldoende van het Steunpunt 

Mantelzorg om zich adaptief op te stellen.  

Het CDA ging in op de dagbesteding/dagbeleiding van de zeer kwetsbare groep ouderen. Het college is met een 

noodplan begonnen zodra dat mogelijk was: 1,5 meter dagondersteuning met kleinere groepen en met apart 

vervoer. Naar de indruk van de wethouder komt dit nu redelijk op orde. Het is gelukt om zo goed als iedereen 

onder te brengen op een ondersteuningslocatie. De vraag is wel of alle centra groot genoeg zijn. Wanneer in die 

zin nog iets extra's moet gebeuren, zal dat in de komende periode plaatsvinden.  

De PvdA stelde vragen over het vervoer. Momenteel wordt het vervoer weer opgestart. Ook daarover voert het 1180 

college gesprekken met de provincie en met aanbieders (de Regiotaxi). Dat is nog niet in een vergevorderd 

stadium. Hiermee rondt hij zijn beantwoording af.  

 

Gemiste vragen 

Mevrouw De Boer (GroenLinks) brengt haar vraag over de kwaliteit van de ventilatiesystemen in sportzalen 

onder de aandacht en haar vraag over of de sportzalen ruimte genoeg hebben en of het UVO daarin een actieve 

rol kan nemen.  

Wethouder Van Ooijen merkt op dat dit onderwerp op het snijvlak zit tussen vastgoed en sport. Een en ander is 

nog uit te werken in de komende weken. Mocht er capaciteit tekort zijn om de anderhalve metersport te kunnen 

beoefenen, zullen partijen gezamenlijk naar creatieve oplossingen moeten zoeken. Die heeft de wethouder op dit 1190 

moment nog niet voor handen.  

 

Wethouder Eerenberg dankt de commissie voor de gestelde vragen. Het lijkt hem goed, juist nu met de gezond-

heidsaspecten af te sluiten. Hij zal allereerst ingaan op die vragen.  

Hij beseft dat de wereld nog steeds bezig is een ontzettend gevaarlijk virus te bestrijden. In die bestrijding is de 

GGD van de gemeente Utrecht en in het hele land alle GGD's heel belangrijk en essentieel. Hij schaart zich 
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achter de uitgedeelde complimenten in de commissie aan het adres van de GGD. Hij zal die complimenten ook 

overbrengen aan de GGD.  

Het Rijk coördineert de infectieziektenbestrijding en de veiligheidsregio’s kijken in hun eigen regio hoe dat 

rijksbeleid te implementeren. De huidige strategie is stapsgewijs meer vrijheid geven. Die strategie kan alleen 1200 

wanneer gezamenlijk goed getest wordt. Die strategie houdt ook in dat gezocht wordt naar de grenzen van het 

virus. De wethouder houdt rekening met nieuwe oplevingen van het virus. Die nieuwe oplevingen moeten snel 

getraceerd en onder controle gekregen worden. Snel en effectief testen is dan essentieel. De GGD voert het 

testbeleid uit en ook het contactonderzoek dat daarachter vandaan komt. Zodra de uitslag van de test voor 

iemand positief is, gaat de GGD na met wie de persoon contact heeft gehad. Ook daarvoor zijn protocollen; het 

Rijk zegt hoe dat contactonderzoek moet plaatsvinden. Daarin is een klein beetje ruimte. Die ruimte is bedoeld 

voor de GGD of in specifieke gevallen voor bedrijven waar zich uitbraken voordoen. Dan gaat het om maatwerk.  

De wethouder begrijpt desalniettemin de oproep van ook D66: dit testbeleid werkt alleen wanneer alle Utrechters 

zich aan de hygiënemaatregelen houden en aan de voorschriften voor de anderhalve meter afstand. Wanneer 

mensen klachten krijgen, is het advies om een test aan te vragen - het is daarom goed dat sinds gisteren ieder-1210 

een zich kan laten testen. Bij een positieve uitslag is het van belang dat mensen zich aan de spelregels houden 

voor isolatie. Die drie afspraken zijn essentieel. Daarom is het ook van belang dat testen gemakkelijk gaat voor 

de Utrechters. De wethouder kan de commissie melden dat vanaf donderdag een teststraat opent op de Konings-

weg 2, specifiek voor voetgangers en fietsers. De wethouder is het eens met de partijen die zeggen dat een groot 

aantal mensen in Utrecht niet over een auto beschikken en dat ook die mensen gebruik moeten kunnen maken 

van een testfaciliteit die dan anders is ingericht. De wethouder bevestigt dat er genoeg Utrechters zijn die een 

auto hebben. Over een aantal weken zal op de Koploperstraat 50 een teststraat openen die bestemd is voor 

automobilisten. Fietsers kunnen daarvan ook gebruik maken. Die straat is primair bedoeld voor automobilisten.  

 

De wethouder neemt het mogelijke beeld weg als kunnen de fietsers met de fiets door de teststraat. Dat zou weer 1220 

andere risico's met zich meebrengen. Mensen kunnen daar met de fiets naar toe. Ze stappen dan af en volgen 

de aanwijzingen die ze krijgen.  

Ook richting de VVD zet de wethouder uiteen dat er nog steeds mensen zijn die daarvan geen gebruik kunnen 

maken. Voor die mensen zijn er mobiele teams. Daarvoor zijn geen harde criteria. Het mobiele team gaat aan de 

slag wanneer mensen aangeven op een landelijk nummer dat ze geen gebruik kunnen maken van een testfaci-

liteit. Daar wordt ook op georganiseerd.  

Mevrouw De Boer (GroenLinks) vindt het fijn dat deze teststraten open gaan. Zij vraagt over de mobiele teams 

of het de bedoeling is dat mensen te horen krijgen probeer maar met iemand mee te rijden in een auto en ziek 

anders maar uit. Haar lijkt dat niet de bedoeling. Zij hoopt dat de wethouder aan betrokkenen duidelijk wil maken 

wat de bedoeling is.  1230 

Wethouder Eerenberg antwoordt het hierover eens te zijn met mevrouw De Boer. Hij neemt het op met 

betrokkenen. Hij vervolgt zijn beantwoording.  

Essentieel voor deze strategie is een goede communicatie. Het college heeft de intentie dit verhaal goed over het 

voetlicht te brengen. Gezien het aantal telefoontjes van gisteren, begrijpt de wethouder dat veel mensen het 

serieus nemen. Hij onderschrijft de inbreng van D66 dat de gemeente moet leren van de casuïstiek wanneer het 

toch niet helemaal gaat zoals gewenst. Mevrouw De Boer geeft daarvan ook een voorbeeld. De wethouder zegt 

toe het belang van testen en de wijze waarop, op te nemen in de communicatie.  

Specifiek in de richting van D66 gaat hij in op de inbreng over dat er mensen zijn die in isolatie zouden moeten 

maar thuis dat niet kunnen. Bij de GGD komt dit signaal niet bekend voor. Wanneer die concrete signalen er zijn 

verneemt de wethouder die graag en dan zal het college daar serieus naar kijken. Wanneer blijkt dat het gaat om 1240 

een hiaat om door de coronatijd heen te komen, zal daarvoor iets georganiseerd moeten worden.  
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DENK vraagt naar een soort afgeleide daarvan: besef wat isolatie doet met mensen in de sfeer van eenzaamheid 

en de uitgestelde medische zorg in sommige gevallen. De wethouder onderstreept dat daarvoor aandacht is: 

zowel bij professionals als bij de GGD is dit bekend. Daarmee wordt ook rekening gehouden.  

De wethouder vindt het terecht dat de Partij voor de Dieren aandacht vraagt voor de betekenis van deze corona-

aandacht voor de reguliere activiteiten van de GGD. Tweederde van de reguliere activiteiten is weer opgestart. 

Hij noemt als voorbeeld gehoorscreening van pasgeborenen, vaccinaties. Er zijn achterstanden. De GGD loopt 

daarop in door ook in het weekend dienstverlening aan te bieden. De vraag is dan wat nu te doen met de overige 

reguliere activiteiten. De wethouder zal in een van de volgende coronabrieven een tijdlijn schetsen totdat de 

dienstverlening van de GGD weer zo goed als op het vertrouwde niveau ligt.  1250 

Dit houdt ook verband met de vragen van Student & Starter over de flexibele schil. Twee verdiepingen van het 

provinciehuis zijn ingericht voor het contactonderzoek. De kwaliteit van die mensen valt onder de verantwoor-

delijkheid van de GGD.  

DENK stelde vragen over Masker 19. Dat codewoord voor huiselijk geweld is een keer gebruikt. Het is moeilijk te 

zeggen wat dat betekent. De wethouder zegt toe in de communicatie hiervoor opnieuw aandacht te vragen. Be-

kend is dat er kwetsbare gezinnen zijn en dat de spanning kan oplopen na maanden thuis zitten. Het is belangrijk 

dat mensen weten dat deze route voor het verkrijgen van hulp openstaat.  

DENK attendeert op een Rotterdams model om om te gaan met dispensers. Het college zal zich daarop oriënte-

ren en nagaan wat dat precies behelst. Het college zal hierover terugkomen in een volgende coronabrief. 

Stadsbelang stelde specifieke vragen gericht op het eerbetoon voor de te vroeg overleden FC Utrecht supporter 1260 

Jakki Vermeulen. De wethouder weet dat van te voren met de organisatie afspraken zijn gemaakt over de 

veiligheid. De wethouder zal bij de commissie terugkomen in de coronabrief over hoe een en ander precies is 

verlopen en wat dat betekent.  

Hiermee rondt hij de antwoorden over volksgezondheid af. Hij vervolgt zijn beantwoording met in te gaan op de 

vraag over vastgoed.  

 

Gemiste vragen 

De voorzitter stelt de vraag van Stadsbelang over of er een procedure is waarlangs de GGD preventief kan 

optreden.  

Wethouder Eerenberg zet uiteen dat dit in de door hem genoemde discretionaire ruimte valt. In specifieke ge-1270 

vallen kan de GGD preventief optreden onder gezag van de veiligheidsregio verder gaan. Het kan zo ver gaan 

dat mensen ergens toe gedwongen worden. Dat is vooralsnog niet aan de orde. Het beeld is dat mensen hiermee 

heel serieus omgaan. Eigenlijk heeft de veiligheidsregio de bevoegdheden.  

De heer Gilissen (VVD) merkt op dat de wethouder in zijn beantwoording een aantal gemaakte uitzonderingen 

noemde als het gaat over preventief testen, zonder dat er mensen tussen zitten met klachten. Hij benadrukt dat 

dat nog steeds de norm is: er wordt pas getest wanneer mensen klachten hebben; iedereen kan zich laten testen.  

Hij vraagt of de wethouder van mening is dat die afspraken nu zo duidelijk mogelijk zijn, ook hoe Utrecht daarmee 

omgaat. Hij vraagt of de wethouder van mening is dat daarop meer ingezet moet worden, dat ook als er sprake 

zou zijn van een groot besmettingsgebied dat beter en meer getest zou moeten worden zonder dat mensen 

klachten hebben. Hij denkt daarbij aan scholen, en aan andere vergelijkbare omgevingen.  1280 

De voorzitter merkt op dat de heer Gilissen zijn spreektijd heeft gebruikt.  

Wethouder Eerenberg noemt het voorbeeld van het vleesverwerkingsbedrijf waar sprake was van een lokale 

uitbraak waarbij mensen gedwongen zijn. Dat is maatwerk. De wethouder kan niet zeggen wanneer de GGD dat 

doet. Hij benadrukt de professionaliteit van de VVD daarin.  

Hij vervolgt zijn beantwoording met in te gaan op vastgoed.  

Hij begrijpt de notie vanuit de commissie huurders van de gemeente snel tegemoet te willen komen. De wethou-

der bevestigt dat er huurders zijn die het zwaar hebben. Het college realiseert zich dat goed. Daarvoor is ook een 

strategie: de gemeente zegt tegen haar huurders dat zij gedurende een half jaar hun rekening niet hoeven te 
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betalen. In dat halve jaar gaat de gemeente aan de slag met een pakket aan maatregelen. De gemeente gaat 

met de huurder in gesprek om na te gaan wat in het specifieke geval van de huurder uit dat pakket van 1290 

maatregelen de beste. Hij denkt daarbij aan maatregelen als verder uitstel van huurverplichtingen, een 

betalingsregeling voor het geheel van de huurschuld of een gedeelte, het gaat om kwijtschelding, het zou kunnen 

gaan om de huur te laten meeademen met feitelijke omzet. De vraag is dan waarom dat niet direct is 

geëffectueerd. De wethouder zet uiteen dat hieronder een aantal taaie dilemma zit. Onder meer dat het college 

van mening is dat dat geld goed terecht moet komen, dus ook bij huurders die dat geld werkelijk nodig hebben. 

Het gaat niet slecht met élke huurder. Het moet ook nog passen bij de regels van staatssteun en het moet pas-

sen bij het huurrecht. En het gaat potentieel om een behoorlijk grote som. Kijkend naar alleen de externe huur-

ders van het vastgoed van de gemeente, dus niet naar wat intern verrekend wordt, gaat het om elk jaar 8 miljoen 

euro dat de gemeente ontvangt. Wanneer het college een kwart huurkorting zou overwegen en dat meerjaarlijks 

doet, gaat het om 2 miljoen euro structureel. Het gaat dus heel snel om grote bedragen. Hij heeft dan niet de 1300 

ruimte dat zomaar te doen. Dan gaat het ook om het budgetrecht van de raad. Het stadsbestuur zal hierin een 

goede afweging moeten maken: onder welke voorwaarden, welke huurders? De wethouder weet dat hieraan 

wordt gewerkt. Hij is bereid serieus te kijken naar de noodzaak om hierop goede communicatie te zetten. Hij 

verwacht hierover terug te komen bij de raad bij de kaderbrief zodat de raad het pakket zelf kan zien en kan 

beoordelen.  

De heer Van der Zweth (PvdA) is blij dat de wethouder en het college daar zo naar kijken. Hij merkt op dat dit 

afwijkt van hoe de gemeente met haar huurders heeft gecommuniceerd tot nu toe. Er werd een deadline gesteld 

van 180 dagen. Hij is blij met dit signaal. Hij merkt op dat Utrecht kleine ondernemers kent die evident veel 

inkomsten mislopen. Die kleine ondernemers hebben een klein aandeel van die 8 miljoen euro. Hij vraagt naar de 

mogelijkheid voor hen sneller op te treden, juist omdat het voor hen acuut is.  1310 

Wethouder Eerenberg zou willen die toezegging hier te kunnen doen. De vraag is hoe dit staat binnen gelijke 

gevallen gelijk behandelen waardoor ook anderen hierop een beroep zouden kunnen doen. Daar zit het 

ingewikkelde. Hij neemt zich het signaal over de communicatie ter harte. Het college zal met een brief aan alle 

huurders nog eens goed uitleggen dat het haast gaat maken met het pakket. Dit moet gewogen worden in de 

context van de kaderbrief.  

De heer Van der Zweth (PvdA) is blij met dit antwoord. Hij is tevreden over de intentie om hierover breed in een 

brief te communiceren. Hij vraagt of in die brief dan ook wordt aangegeven dat het college kijkt naar een pakket 

met maatregelen, bijvoorbeeld de door de wethouder genoemde drie maatregelen. Hij vraagt of wanneer mensen 

echt in hoge nood komen tegen een faillissement aan, zij daarover een signaal kunnen afgeven. Dan koopt het 

college tijd om die afweging te maken.  1320 

Wethouder Eerenberg antwoordt hierop bevestigend met “ja”. Hij vindt dat een goede suggestie.  

Mevrouw Ferket (D66) wikt en weegt en beseft dat het om een grote huursom gaat en dat de gemeente zich aan 

alle regels moet houden. Tegelijkertijd begrijpt zij de urgentie waarover haar collega van de PvdA spreekt. Het 

aanbod was ook om tijdens die 180 dagen naar de huurders terug te komen. Het helpt soms ook al wanneer de 

gemeente huurders vertelt dat de verhuurder het niet gaat doen. Nu blijft het onduidelijk. Zij benadrukt dat de ene 

huurder de andere niet is. Dat vraagt wat haar betreft om een zorgvuldige afweging. Sommige andere 

verhuurders zouden het ook aan hun huurders aanbieden om hen tegemoet te komen. De gemeente is in dat 

licht een extra bijzondere. Zij roept het college op spoed te maken en zo spoedig mogelijk duidelijkheid 

verschaffen, wat die duidelijkheid dan ook is.  

De heer Van Waveren (CDA) is het op zich eens met die oproep van D66. Hij plaatst daar een kanttekening bij 1330 

met een oproep aan het college om de samenloop met andere regelingen inzichtelijk te maken. Hij noemt als 

voorbeeld Tivoli Vredenburg. Dat is een van de grootste huurders van gemeentelijk vastgoed. Die krijgt langs een 

andere kant enorme subsidie extra aan aanvullende subsidiestroom. Dat geldt ook voor veel kleinere. Van belang 

is dat de gemeente niet aan twee kanten dezelfde tekorten gaat subsidiëren 

Wethouder Eerenberg deelt dat laatste. Hij bevestigt niet alle dilemma's te hebben genoemd; ook dit is er een.  
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Hij zal in de communicatie naar de huurders goed uitleggen hoe een en ander werkt. Het college zal haast 

maken; dat neemt niet weg dat de wethouder van mening is dat de raad hierover goed moet spreken. Hij vervolgt 

zijn beantwoording.  

De ChristenUnie stelde vragen over buurthuizen en andere maatschappelijke partijen als huurders. De wethouder 

bevestigt dat deze partijen meegenomen worden in hetzelfde pakket. Daar is vooral de uitdaging de arrangemen-1340 

ten die op deze organisaties van toepassing zijn, goed op elkaar af te stemmen.  

GroenLinks vraagt naar maximale flexibiliteit; er is veel vastgoed en mensen zoeken ook plekken. In dit verband 

noemt de wethouder het Makelpunt bij het vastgoedbedrijf. Het Makelpunt heeft juist in deze tijd de opdracht zo 

maatschappelijk mogelijk om te gaan met het vastgoed. De wethouder zal naar aanleiding van het betoog van 

GroenLinks en het debat van vanavond het nodige nog melden bij het Makelpunt dit maximaal maatschappelijk 

uit te nutten.  

De heer De Boer (Stadsbelang Utrecht) had een vraag gesteld over binnenstedelijk bouwen.  

Wethouder Eerenberg had dat gerangschikt onder het debat dat vorige week is gevoerd over wonen en 

stedelijke ontwikkeling. Hij ging ervan uit dat dit vorige week behandeld is.  

De voorzitter doet de suggestie dat de wethouder hierop zijn een visie zou kunnen hebben vanuit volksge-1350 

zondheid.  

Wethouder Eerenberg begrijpt de vraag. Vanuit collegiaal bestuur wil hij hierover graag overleg voeren in het 

college. Hij zal het antwoord op deze vraag laten terugkomen in de coronabrief.  

Hij vervolgt zijn beantwoording met in te gaan op jeugd.  

Hij bevestigt de ChristenUnie dat minder verwijzing plaatsvindt in de Jeugdhulp. Het college ziet inderdaad sa-

men met de partners dat sinds halverwege maart er minder aanmeldingen zijn. Het beeld is wel heel verschillend. 

Dat verschilt per aanbieder, per wijk, per team. Hij spreekt hierover met het Buurtteam Jeugd en Gezin, met 

KOOS, Spoor030, met samen Veilig Midden Nederland. Het college probeert nu al die beelden op elkaar te 

leggen. Het college verwacht wel dat daarin zeker een Boeggolf zal zitten van mensen die zich nu niet melden 

maar zich later wel zullen melden. Tegelijkertijd verneemt hij dat er gezinnen zijn met veerkracht ondanks de 1360 

bijzondere en de ingewikkelde tijd. Niet iedereen die zich niet heeft gemeld, meldt zich automatisch later wel. Hij 

probeert ook regelmatig met professionals te spreken. Die professionals zeggen dat ook. Het college probeert dat 

scherp te krijgen. Het college gaat ook na wat daarover bekend is bij Werk & Inkomen en bij de Jeugdgezond-

heidszorg. Die zien ook veel gezinnen. De wethouder zegt toe die analyse te delen met de raad, vóór het zomer-

reces.  

Student & Starter vroeg naar hoe het college omgaat met de participatie van jongeren en van jeugd. De wethou-

der deelt mee dat het college daarmee op een in zijn beleving leuke manier aan de slag is gegaan. Hij geeft daar-

van twee voorbeelden. Stad Utrecht is een kleine organisatie die jongeren ondersteunt bij allerlei participatiepro-

jecten. Die organiseert een Hackathon voor 30 jongeren van het ROC en de HKU. Die gaan na hoe gespeeld en 

gechilled kan worden in de anderhalve meter samenleving. Dat zal halverwege juni georganiseerd worden. De 1370 

wethouder zegt toe de uitkomsten daarvan met de raad te zullen delen.  

Het tweede voorbeeld is dat het college samen met onder meer de NJR (de Nationale Jeugdraad) een participa-

tietraject opstart om samen met de Utrechtse jongeren en kinderen te brainstormen over oplossingen in en na 

deze coronatijd. Die oplossingen zullen op een digitaal platform gezet worden. Daarop kunnen dan weer anderen 

bewegen. Ook over die uitkomsten zal het college de raad informeren.  

De wethouder deelt mee dat ook de minister-president het college heeft aangemoedigd. Hij hoopt dat daaruit 

weer nieuwe inzichten komen die volwassenen niet hadden kunnen bedenken.  

Hij vervolgt zijn beantwoording met in te gaan op de vragen over sekswerkers, de tippelzone.  

De openstelling van de tippelzone is aan het Rijk - het college kan dat niet beïnvloeden. De openstelling is onder 

voorwaarde dat het virus dan voldoende onder controle is. Ook de 1 september is op dit moment nog niet heilig.  1380 
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Mevrouw Oosters (Student & Starter) licht toe dat haar verzoek was de opvatting van de stad Utrecht over te 

brengen aan het Rijk hoe de gemeente Utrecht dat ziet. Haar fractie ziet die Deadline graag iets naar voren ge-

schoven.  

Wethouder Eerenberg weet dan niet zeker of de volledige raad de mening van Student & Starter deelt. Hij 

realiseert zich dat het Rijk hier een enorme afweging maakt. Hij noemt het werk van het RIVM. Hij noemt de 

overwegingen op het gebied van verkeersaanzuigende werking. Het is een zwaar thema om simpelweg te 

zeggen dat Utrecht van mening is dat die openstelling eerder moet. Bovendien moet de gemeente Utrecht zijns 

inziens op een zorgvuldige manier met de sekswerkers omgaan. Dan komt hij in de richting van de opmerkingen 

daarover van mevrouw Streefland.  

Hij vindt het terecht dat de ChristenUnie aandacht vraagt voor de sekswerkers en dan in het bijzonder de zeer 1390 

kwetsbaren. Hij deelt de zorgen van de ChristenUnie zeer. Het college heeft ervoor gezorgd dat er extra zorg en 

ondersteuning is in de huidige tijd. Hij geeft daarvan drie voorbeelden: extra persoonlijk contact, bemoeizorg, 

financiële ondersteuning aan de sekswerkers omdat ze buiten alle regelingen vallen. De wethouder stelt een 

voortgangsrapportage in het vooruitzicht vlak na het zomerreces. Mocht de wethouder eerder nieuws hebben, 

komt dat nieuws terug in de coronabrief.  

De ChristenUnie noemde het Overweeghuis in Groningen en vroeg daarvoor al eerder aandacht. De wethouder 

zet uiteen dat dit niet helemaal van toepassing is op de Utrechtse casus. In Utrecht zijn de sekswerkers al 

gehuisvest. Het Overweeghuis is een concept waarbij de sekswerkers ook moeten wonen. De sekswerkers in 

Utrecht zouden dan hun huidige adres moeten opzeggen. De wethouder merkt op dat er iets moois zit aan het 

Overweeghuis: er is veel ruimte in fysieke zin, maar ook ruimte in de zin van het voeren van gesprekken met 1400 

vrijwilligers en ervaringsdeskundigen over waaraan de sekswerkers behoefte hebben en hoe de ervaringsdes-

kundigen dat zelf hebben meegemaakt. Daarover heeft het college contact met Groningen, hoe dat elementen te 

kunnen gebruiken voor de eigen hulpverlening met partners aan de tippelzone.  

Hiermee rondt hij zijn beantwoording af.  

De voorzitter legt de vraag voor of de commissie nog vragen niet beantwoord heeft gekregen.  

De heer De Boer (Stadsbelang Utrecht) licht toe dat zijn desbetreffende vraag betrekking had op hoe de GGD 

vanuit gezondheidsperspectief preventief kan handelen in het geval van demonstraties.  

Wethouder Eerenberg licht toe dat dit niet in zijn portefeuille zit. Dit is de portefeuille van de burgemeester. Als 

het gaat om het preventieve in het kader van volksgezondheid, attendeert hij op de spelregels die afgesproken 

zijn. Die spelregels zijn ook van toepassing bij een demonstratie. Hij adviseert het gesprek met de burgemeester 1410 

te voeren als het gaat om de dilemma's die daarbij optreden in het kader van de openbare orde.  

 

De voorzitter stelt vast dat hiermee alle vragen beantwoord zijn, recapituleert de gedane toezeggingen en sluit 

vervolgens de vergadering om 23.26 uur.  
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LIJST VAN TOEZEGGINGEN 

 

 

Wethouder Voortman  

De gevolgen van Covid-19 

− Algemeen/college. Het college komt in de Kaderbrief (eind juni) terug op een ‘Afwegingskader opstart 

Sociaal’. 

− Algemeen/college. Het college komt in de Kaderbrief (eind juni) terug op de ‘Evaluatie van de lockdown’. 

− Werk en inkomen. De wethouder komt in de volgende of de navolgende wekelijkse coronabrief o.a. terug op 1430 

de kwijtschelding van schulden, de kostendelersnorm, huisuitzettingen, de verstrekking van mondkapjes, 

thuiswerken door gemeentelijke organisatie, de communicatie rondom de intake bij bijstandsuitkeringen, een 

evt. tijdschema m.b.t. het opstarten gemeentelijke dienstverlening, inzet ‘huis aan huisbladen’ bij 

communicatie.  

 

 

Wethouder Klein 

Zal met betrekking tot  

De gevolgen van Covid-19 

− Onderwijs - de regie m.b.t. Zomerscholen oppakken en de raad daar over informeren via de Corona-brief.. 1440 

− Onderwijs - de raad regelmatig via de Coronabrief informeren over de verzuimbestrijding, voor het eerst naar 

verwachting eind juni. 

− Financiën/subsidies - de mogelijkheid van het initiatievenfonds voor kinderactiviteiten actief communiceren. 

De resultaten daarvan worden na de zomer in Q3 teruggekoppeld. 

− Financiën-  in de Kaderbrief (eind juni) terugkomen op het zgn. ‘boeggolf-effect’. 

 

 

Wethouder Eerenberg 

Zal met betrekking tot  

De gevolgen van Covid-19 1450 

− Volksgezondheid - de communicatie rondom o.a. de mogelijkheid voor ‘(thuis-)testen’ tegen het licht houden 

en komt daar in de coronabrief op terug. 

− Volksgezondheid - n de volgende coronabrief terugkomen op terugbrengen van het normale niveau van de 

dienstverlening van de GGD, het gebruik van het codewoord ‘Masker- 19’, het Rotterdamse gebruik van 

dispensers in de openbare ruimte, de omstandigheden rondom de herdenkingsbijeenkomst bij FCU. 

− Vastgoed - in de Kaderbrief (eind juni) terugkomen op evt. regelingen voor huurders van gemeentelijk 

vastgoed en binnenstedelijk bouwen in relatie tot de volksgezondheid.  

− Jeugd - de uitkomsten van de in juni te organiseren ‘Hackathon’,en evt. andere voorbeelden van jongeren-

activiteiten delen met de raad. (terugkoppeling na de zomer, Q3). 
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